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Prosím,  
aby vám Bůh našeho Pána Ježíše Krista, 
Otec slávy, dal ducha moudrosti a zjevení, 
abyste ho poznali 
a osvíceným vnitřním zrakem viděli, 
k jaké naději vás povolal,  
jak bohaté a slavné je vaše dědictví  
v jeho svatém lidu 
a jak nesmírně veliký je ve své moci  
k nám, kteří věříme. 
 
Efezským 1:17-19 
 
 
 
 
 
Prosím,  
aby ti milá sestro, Bůh našeho Pána Ježíše Krista, Otec slávy, dal 
ducha moudrosti a zjevení, abys ho poznala 
a osvíceným vnitřním zrakem viděla, k jaké naději tě povolal, 
jak bohaté a slavné je tvé dědictví v jeho svatém lidu 
a jak nesmírně veliký je ve své moci k nám, kteří věříme. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Prosím modli se i ty tuto modlitbu, při čtení následujících stránek. 
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Bůh stvořil člověka ke svému obrazu, 
k obrazu Božímu jej stvořil: 
jako muže a ženu stvořil je. 

            Genesis 1.27 

požehnal jim a v den, kdy je stvořil, dal jim jméno Adam 
(to je Člověk).  

      Genesis 5.1 a 2   
Ale pro člověka se nenašla pomoc jemu rovná. 

            Genesis 2.20 

A Hospodin Bůh utvořil z žebra, které vzal z člověka, 
ženu a přivedl ji k němu. 
Člověk zvolal: "Toto je kost z mých kostí a tělo z mého těla! 
Ať muženou se nazývá, vždyť z muže vzata jest." 

    Genesis 2.22 a 23 
pozn.  Bůh člověka s tvořil a ženu  u tvořil 
 

 Muž i žena jsou stvořeni Bohem, k JEHO obrazu,  
  oba stejně vyjadřují Boha a před Bohem jsou si rovni. 

 
Bůh stvořil ženu, aby byla pomocí muži. Bůh řekl člověku, ať si podmaní zemi a panuje 

nad zvířaty. Dal člověku svého ducha, když do něj vdechl dech života. Dal člověku řád 
a moudrost. Z té moudrosti nám radí i apoštol Pavel, jak se máme navzájem poddávat jedni 
druhým v lásce. Není Boží vůlí, aby člověk panoval nad člověkem. Aby kdokoliv byl v zajetí 
hříchu, v prokletí, utlačován, ponižován a snižován, svazován tradicemi a kulturou, či 
lidskými výmysly. Bůh nikomu nestraní, nikoho neprotěžuje, ani nediskriminuje. Bůh nikdy 
nestvořil člověka první a člověka druhé, třetí, nebo čtvrté kategorie. 

 
 Každý člověk je vrchol Božího stvoření, je stvořen v první kategorii. 

 
Není muž jednička a žena dvojka. Není dítě podřadnější ani důležitější než dospělý. Starší 

člověk není méněcennější než mladý. Není křesťan víc než žid a není žid víc než muslim nebo 
křesťan. A v církvi není pastor nebo biskup ve vyšší kategorii než ostatní bratři a sestry. Není 
nikdo stvořen pro vyšší, nebo střední nebo nižší vrstvu, není jeden národ nad druhý.  

Kristus svou svatou krví vykoupil Bohu lidi ze všech kmenů, ras, a národů. Na světě jsou 
buď lidé, kteří už přijali Ježíše Krista jako svého Pána, mají ducha Kristova a jsou Jeho. Nebo 
zatím Ježíše Krista jako svého Pána nepřijali. Někteří o Něm neslyšeli, někteří Ho odmítli, ale 
dokud jsou tady na světě mohou Ježíše Krista přijmout a stát se Božími dětmi. Křesťanství 
není jedno z mnoha náboženství, ale je to chození s živým Bohem. Živá víra v živého 
Spasitele Ježíše Krista a živá přítomnost Ducha svatého. Křesťanství je Bůh v těle. Je to 
Kristus ve svých následovnících. Je to živé Slovo potvrzované živým Bohem. 

Víme, že Bůh byl v Kristu Ježíši, když smiřoval svět se sebou. Víme, že Kristus nás 
vykoupil z prokletí zákona, z moci hříchu, z nemoci, ze smrti a vysvobodil nás, abychom pro 
Něj byli svobodní. Poznali jsme pravdu a ta nás osvobodila a poznáváme pravdu a ta nás 
osvobozuje a koho Syn osvobodí je skutečně svobodný. Tu svobodu nám vydobyl Kristus, 
nenechme proto na sebe vložit, a ani nevkládejme na druhé, žádné otrocké jho. 

 
 Kdo je v Kristu je nové stvoření, ne nový člověk, ale NOVÉ STVOŘENÍ. 
          Kristus v lidském těle. ON a já jsme NOVÉ STVOŘENÍ. 
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nežiji už já, ale žije ve mně Kristus         Galatským 2:20   
Neobelhávejme jeden druhého, svlecme se sebe starého člověka i s jeho skutky 
a oblecme nového, který dochází pravého poznání, když se obnovuje podle obrazu svého 
Stvořitele. Potom už není Řek a Žid, obřezaný a neobřezaný, barbar, divoch, otrok 
a svobodný - ale všechno a ve všech Kristus.      Kol 3.9-11 
My všichni jsme přece skrze víru syny Božími v Kristu Ježíši. Neboť my všichni, kteří jsme 
byli pokřtěni v Krista, také jsme Krista oblékli. 
Není už rozdíl mezi židem a pohanem, otrokem a svobodným, mužem a ženou. 

Galatským 3:26-28  
 
Jsem křesťanka, miluji Boha, Ježíše Krista i Ducha svatého. Miluji Boží slovo. Miluji lidi 

ve světě i v církvi. Společně s manželem kážeme evangelium. Z Božího slova přijímáme 
zjevení ohledně kázání evangelia, zjevení o spasení a o službě Pána Ježíše. V poslední době 
přijímáme neustále zjevení o Boží lásce k člověku, a protože nás to proměnilo a stále 
proměňuje, rozhodla jsem se napsat tuto knihu.(zatím spíše skripta) Knihu o ženách, ve světle 
Božího slova.  

Skutečná identita každé ženy je v Ježíši Kristu. Jen když člověk přijde k Ježíši Kristu 
a následuje Ho, objeví svou skutečnou identitu, kdo je a kým má být. Jen skrze Ježíše Krista 
je člověk smířen s Bohem a vykoupen z moci satana. Jen skrze víru v Ježíše a v Boží slovo 
si můžeš osobně přivlastnit všechna úžasná zaslíbení a požehnání Boží. Pokud si milá 
čtenářko ještě neodevzdala svůj život Ježíši Kristu a neučinila jsi Ho svým Pánem, neváhej 
a učiň tak nyní. V druhé kapitole nazvané semeno života, je napsáno jak to udělat. 
Samozřejmě, že toto pozvání platí i pro muže. 

Mou touhou a záměrem, je požehnat tělo Kristovo, aby slavně povstalo v tomto národě. 
Jak ženy, tak muži, aby vstoupili směle, s důvěrou a svobodně do povolání od Boha. Bůh si 
povolal a stále povolává svůj lid, ženy i muže, aby zjevovali Jeho lásku, kázali evangelium 
slovem i skutkem a nenechali se ničím a nikým odradit.Bez ohledu na pohlaví, na věk, na 
rasu, na kulturu, tradice, postavení i okolnosti. Bůh má plán s tvým životem. Originální, 
protože ty jsi originální. A tak odstraň všechny překážky v tvé mysli, podívej se  na sebe, tak 
jak tě vidí tvůj Stvořitel, poznej z čeho a do čeho tě vykoupil tvůj Vykupitel a následuj hlas 
Ducha svatého a ne cizí hlasy.  

Proč knihu o ženách? Protože z vlastní zkušenosti vím, že často o sobě ženy přemýšlí jako 
o nižší kategorii. Přemýšlí o tom, že i v Božím království je mnoho věcí, které by rády dělaly, 
ale nemohou, protože jim to není dovoleno, nebo si myslí, že se to jaksi nehodí, aby to žena 
dělala. Mluvím o Božích a biblických touhách, které jsou v jejich srdci. Někdy je to přímo 
Povolání od Pána, které touží naplnit. Trápí se ve svém srdci, hledají u Pána pomoc, hledají 
lásku, ve které je svoboda. Žijí dvojí život. Jsou poslušné lidských představ, omezení, zákazů, 
předsudků, a nejsou poslušné hlasu svého Pána. 

Také z vlastní zkušenosti znám postoje mnoha mužů, kteří si hluboko v srdci myslí že ženy 
jsou přece jen o kousek podřadnější, že by měli na veřejnosti a ve shromáždění mlčet,  měli 
by dychtit  po svém muži, který má nad nimi vládnout, měli by mít v těhotenství bolesti a děti 
rodit v utrpení. Někteří muži věří, že ženy jsou stále pod prokletím z Genesis 3.16. 
Ale díky Bohu, že tomu tak není. Jan 3.16, 1 Petr 2.24, Izaj 53.4-6 a Gal.3.13. 
Dobrá zpráva je, že ve všech těchto verších jsou zahrnuty i ženy. Z celého srdce si přeji , aby 
Boží lid chodil ve světle Božího slova, směle a svobodně. A Boží láska, aby se rozlévala mezi 
námi a od nás do světa. 

 
Protože církev tady není sama pro sebe, ale pro svět. 
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Budeš-li znát a rozjímat Boží slovo, naplníš-li jím svá ústa a srdce, budeš zažívat ten život 
v hojnosti, který nám Ježíš dal. A jestli takový život zatím nezažíváš, z Božího slova zjisti 
kdo jsi, co máš a co  ti patří. 

Netrap se tím, kde jsi teď, ale vykroč svobodně a směle, a očekávej vzrůst ve všech 
oblastech svého života. Aby něco mohlo růst, musíš nejdřív něco zasít, a aby jsi mohl něco 
zasít, musíš mít semeno, připravit půdu a vytrhat plevel. Plevel nasel nepřítel do myslí lidí, 
aby člověka ponižoval trápil a utlačoval. Takže vykořeň z mysli, ze srdce i z tvého slovníku, 
to co není od Boha a zasévej to, co je Boží. To, co je z lásky. Bůh říká, že co zaseješ, to také 
sklidíš. Takže pojďme připravit půdu a zasévat. 

 
 

1.kapitola 
 

Semeno sebeocenění      

 

   
 

jsi stvořená Bohem pro Boha 
 
Jsi stvořena k Boží podobě, abys sdílela Jeho život a lásku. 
Bůh má s tebou úmysl a záměr. 
Jsi tedy pro Boha bezmezně cenná.  
 

 Bůh ti říká: 
            Miluji tě. Stvořil jsem to nejlepší, když jsem stvořil tebe. Zaplatil jsem za tebe cenu 
            a ty jsi hodna všeho, co jsem kdy za tebe zaplatil. Předurčil jsem pro tebe to nejlepší. 
 
Bůh stvořil člověka k Svému vlastnímu obrazu, k podobě Boží ho stvořil, 
jako muže a ženu je stvořil.               Genesis 1.27 
 
 

Bůh neučinil nic podřadného, méněcenného. On tě stvořil jedinečnou. Ty jsi vyjímečná, 
jeden originál z druhu. Než ses narodila, existovala jsi v Boží mysli. On věděl, že tento svět tě 
bude potřebovat v tomto čase. Naplánoval tě se speciálním záměrem, který nikdo jiný nežli 
ty, nemůže naplnit, protože nikdo na zemi nemůže dělat to, co máš tady dělat ty. Tvoje 
hodnota daná ti Bohem, nezávisí na speciálních genech od super rodičů. Tvá hodnota před 
Bohem není měřena tvým postavením, jsi-li svobodná či rozvedená, vdaná či opuštěná, 
maminka či bezdětná. Tvá hodnota není měřena tvým majetkem, tvou krásou, superinteligencí 
nebo vzděláním. Tvá hodnota je v tom, že jsi Boží obraz. Obraz Stvořitele.  

 
Ty jsi Boží mistrovské dílo            podle Efezským 2.10 

 
pozn.  podle angl.KJV workmanship dokonalá řemeslnická práce 
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Muž, který napsal většinu žalmů, byl v úžasu udiven, jak Bůh stvořil člověka. 
 
Jen maličko jsi ho omezil, že není roven Bohu, korunuješ ho slávou a důstojností. 
Svěřuješ mu vládu nad dílem svých rukou, všechno pod nohy mu kladeš.    žalm 8.6,7 
 
Jen maličko jsi omezená, tak, že nejsi rovná Bohu. Jsi korunována slávou a důstojností. 
Jsi korunována milosrdenstvím a mnohým, něžným slitováním.       podle žalmu 103 
 

 Bůh stvořil člověka a ten je mu podoben, jako jakékoliv dítě je podobné svým 
rodičům. 

 Bůh  chce, aby cokoliv, co může být řečeno o Něm, mohlo být řečeno o tobě.  
V tom jeho láska k tobě dosáhla cíle, že máš plnou jistotu pro den soudu neboť 
jaký je On, taková jsi i ty v tomto světě.    podle 1 Janův 4:17  

 Bůh nikdy neplánoval, abys byla méněcenná, podřadná, zavržená, nemocná nebo 
v depresi, v nouzi či nedostatku, ve zmatku, v odsouzení či v nejistotě. 

 Jako královská rodina reprezentuje krále, tak Boží rodina reprezentuje Boha, tady 
na zemi.  
ty však jsi z rodu vyvoleného, z královského kněžstva, z národa svatého, 
z lidu náležejícího Bohu, abys hlásala mocné skutky toho,  
kdo tě povolal ze tmy do svého podivuhodného světla       podle 1Petr 2,9 

 
sebeocenění   tě vyvede z žárlivosti, protože už nikdy nebudeš chtít být někdo jiný, někým 

jiným. 
sebeocenění  vytlačí méněcennost a podřadnost.  ON v tobě je větší, než jakýkoliv člověk 

nebo moc ve světě. 
ten, který je v tobě, je větší než ten, který je ve světě.   1 Janův 4:4 

sebeocenění   odstraní strach ze selhání nebo porážky, protože nic nemůže zastavit tebe 
a Boha, když pracujete společně. 
Neboj se, vždyť já jsem s tebou, nerozhlížej se úzkostlivě, já jsem tvůj 
Bůh. Dodám ti odvahu, pomocí ti budu, budu tě podpírat pravicí své 
spravedlnosti.                  Izajáš 41:10 
Buď rozhodná a udatná, neboj se a neměj z nich strach, neboť sám 
Hospodin, tvůj Bůh, jde s tebou, nenechá tě klesnout a neopustí tě."  

  podle Deut. 31:6   
sebeocenění   ti dá odvahu, protože objevíš, že s Bohem, který pracuje v tobě a skrze tebe, 

jsi neporazitelná. 
Nepřikázal jsem ti snad: Buď rozhodný a udatný, neměj strach a neděs se, 
neboť Hospodin, tvůj Bůh, bude s tebou všude, kam půjdeš?"  Jozue 1:9   
Ty však jsi z Boha a zvítězila jsi nad falešnými proroky, protože ten, který 
je v tobě, je větší než ten, který je ve světě.     podle 1 Janův 4:4  

sebeocenění   způsobí, že se postavíš zpříma narovnáš svá ramena a do budoucnosti budeš  
hledět s novou důvěrou, vykročíš jistým krokem a povstaneš na úroveň 
důležitosti, pro kterou tě Bůh stvořil. 
ona se ihned vzpřímila a velebila Boha.     Luk. 13,13  

 
 

Když v tobě zakoření semeno sebeocenění můžeš říci: 
„Respektuji svou cenu, kterou  mi dal Bůh.“ 
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Tak jak začneš respektovat svou cenu, nebudeš o sobě smýšlet a mluvit, hluboko pod 
Božím standartem. Staneš se zářícím Božím obrazem, k Jeho slávě. Jak začneš respektovat 
svou cenu začneš spolupracovat s Bohem, aby se rozvinulo to nejlepší, co je v tobě. Když 
rozpoznáváš svou hodnotu, Božská semena začnou klíčit a rašit ve tvém životě. Začnou se dít 
zázraky, když objevíš a přijmeš svou cenu a možnosti, tvůj potenciál. 
 
Vždyť jsi se znovu narodila, nikoli z pomíjitelného semene, nýbrž z nepomíjitelného, 
skrze živé a věčné slovo Boží.       podle1 Petrův 1:23 

 
Zalévej tato semena rozjímáním a přemýšlením o nich, utvrzuj se v tom, kým pro Boha jsi,  

a tvé postoje i jednání se změní. Padnou bariéry, limity, tvé obzory se rozšíří. Když začneš 
vidět sebe, jak jsi vzácná a cenná, začneš se tak dívat i na ostatní. Nebudeš hledět na jejich 
chyby a nedostatky, ale uvidíš v ostatních hodnotu, kterou mají v Božích očích. V Božím 
otcovském srdci.  
 

Protože tak Bůh miluje svět, že Syna svého jednorozeného dal... 
 
Máš semena, půda se kypřila během čtení, a možná tam zbyl ještě nějaký plevel. 
Odstraň plevel a zasaď semena v modlitbě. 
 

Otče, uviděla jsem ve světle tvého slova, že jsi mne stvořil dokonale, podle tvé vlastní  
podoby. Cokoliv může být řečeno o Tobě může být řečeno o mne, jako o tvém potomku. 
Můj život je tvůj život v lidské formě. Jsem narozená z lásky.  Jsem stvořená pro velikost  
korunována slávou a ctí, vše si dal pod mé nohy. To, že jsem stvořená ke tvému obrazu 
a podobě, mi připomíná můj božský původ, nejvyšší záměr a úmysl, který se mnou máš, a mou 
bezmeznou cenu. 
Děkuji ti, Pane, a odpusť mi prosím, že jsem o sobě i o druhých nesmýšlela s náležitou úctou. 
Už nikdy nepodcením svou hodnotu, kterou Ty ceníš tak vysoko. Už nikdy nesnížím, 
a neponížím, to co Ty jsi vyzdvihl.  

                                                                                                 ve jménu Ježíše Krista AMEN 
 
Izajáš 54:11-17 
  "Ty utištěná, vichrem zmítaná, útěchy zbavená, hle, já ti do omítky vsadím drahokamy, za 
základ ti dám safíry.  Cimbuří ti udělám rubínová, brány berylové a celé tvé obezdění 
z drahokamů.  Všichni tví synové budou Hospodinovými učedníky; hojnost pokoje zjednám 
tvým synům.  Podpírat tě bude spravedlnost, zbavena útisku nepocítíš bázně, děs se k tobě 
nepřiblíží.  A kdyby se kdo proti tobě srotil, nebude to pocházet ode mne. Kdo se proti tobě 
srotí, v boji proti tobě padne.  Hle, já jsem stvořil řemeslníka, jenž rozdmychuje uhlí v oheň 
a zhotovuje zbraně k užívání. A já jsem stvořil šiřitele zkázy, aby hubil.  Žádná zbraň 
vyrobená proti tobě se nesetká se zdarem, každý jazyk, jenž proti tobě povstane na soudu, 
usvědčíš ze svévole. Toto je dědictví Hospodinových služebníků, jejich spravedlnost je ode 
mne, je výrok Hospodinův." 

pozn. tomu, že Bůh stvořil i šiřitele zkázy, rozumím tak, že má moc i nad zlým a podle  
v. 17 tedy není zbraň, která by fungovala proti spravedlivým. Bůh je mocen nás ochránit 
viz žalm 91 
Budeš nádhernou korunou v Hospodinově ruce a královským turbanem v dlaních svého 
Boha.  Už nikdy o tobě neřeknou: "Opuštěná". A nikdy o tvé zemi neřeknou: 
"Zpustošená". Budou tě nazývat: "Oblíbená" a tvou zemi: "Vdaná", protože si tě 
Hospodin oblíbil a tvá země se vdala.              Izajáš 62:3-4  
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Už víš a věříš tomu, že každý člověk má v Božích očích nesmírnou cenu a hodnotu. Bůh 
nás tolik miluje, že nám dal svého Syna Ježíše Krista.  Ježíš čistý, nevinný, milující, obětující 
svůj život za náš život. Ježíš, který přišel a přichází, aby hledal a zachránil to co zahynulo. 
Ježíš, který lidem vrací důstojnost, svobodu, zdraví, život.  

 
Ten Ježíš,  

je obraz Boha neviditelného, jasem Boží slávy a vyjádřením Boží podstaty.  
podle KMS  On (Ježíš) je září jeho Boží slávy a otiskem jeho Boží podstaty 

  podle Kol:1,15 a Žid:1,3 
 

 
Když hřích oddělí člověka od Boha, člověk začne smýšlet zle o Bohu, o sobě i o druhých. 
A jak tedy člověk ohodnotil Ježíše Krista Božího Syna? 
 
neměl vzhled ani důstojnost. Viděli jsme ho, ale byl tak nevzhledný, že jsme po něm 
nedychtili. Byl v opovržení, kdekdo se ho zřekl, muž plný bolesti, zkoušený nemocemi, 
jako ten, před nímž si člověk zakryje tvář, tak opovržený, že jsme si ho nevážili. 

                Izajáš 53:2,3   
 

and when we shall see him, there is no beauty that we should desire him. He is despised and 
rejected of men;  

  v anglické KJV  53: 2,3   a když jsme ho viděli nebyla v něm žádná krása, abychom 
po něm toužili. On je opovrhovaný, pohrdaný a odmítnutý lidmi.. 

 
no hay parecer en él, ni hermosura: verlo hemos, mas sin atractivo para que le 
deseemos.Despreciado y desechado entre los hombres….. 

ve španělské RV 53.2,3    žádné zalíbení v něm, žádná krása, když jsme ho viděli, bez  
přitažlivosti, půvabu, pro který bychom po něm toužili. Bezcenný a zahozený, odložený, 
vyloučený lidmi…. 
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2.kapitola 

semeno žživota  

 

 toto semeno je nejdůležitější. 

jsi vykoupená Ježíšem Kristem pro Boha  
 
Bůh tě stvořil z lásky dokonale k Jeho vlastnímu obrazu.  
Satan tě podvedl z nenávisti skrze hřích a tvou slabost. 
Bůh tě příliš miluje, než aby tě nechal zemřít.  
Ježíš Kristus se postavil na tvé místo a zaplatil za tebe. 
Zaplatil svou vlastní svatou krví a svou obětí.   
 
 

 
Člověk, který ještě nepřijal život skrze oběť Ježíše Krista, je na cestě, kde je zmatek, strach 

a tma, hřích a bolest, nemoci a utrpení. Je to cesta, která vede do smrti a věčného odloučení 
od Boha a od Lásky. Bůh není zodpovědný za tvou volbu. Stvořil tě z lásky a láska dává 
člověku svobodu. 

Na tobě záleží, kterou cestou se vydáš a co si ve svém životě vybíráš. Není to osud, ani 
smůla, ani štěstí. Neobviňuj Boha, neptej se, co jsem komu udělala, že tak trpím a neházej 
svou zodpovědnost na jiné. Ty a jedině Ty jsi zodpovědná za svůj život a jednou, tak jako 
každý člověk, se budeš zodpovídat před svým Stvořitelem a před Ježíšem Kristem, z toho, jak 
jsi naložila se svým životem. 

A ty milovaná sestro, která už Ježíši patříš, co mu odpovíš, až se tě zeptá, proč jsi se bála 
vykročit na cestu, na kterou tě povolal, nebo jsi vykročila a nechala se zastavit člověkem, 
náboženstvím farizeů, tradicemi, kulturou, morálkou, pohodlností. Co mu odpovíš? Tomu, 
kterého zradili, opustili, posoudili, odsoudili, poplivali, zbičovali, zavrhli a ukřižovali? 
Necháš si Bohem utřít slzy. 

Bůh se tě nebude ptát, proč jsi nebyla někým jiným, matkou Terezou nebo Kathryn 
Kuhlmanovou. On se tě zeptá tvým jménem. Budeš tou, kterou tě stvořil? Budeš tou, kterou tě 
povolal být? Naplníš Jeho záměr s tvým životem? Naplníš Jeho sen, který do tebe vložil? 
Byla jsi v Jeho mysli, už před založením světa. Pro tebe poslal Ježíše Krista, aby se stal tvým 
Náhradníkem, aby tě přivedl zpět před Boží tvář. 

Bůh nikdy neopustil svůj sen pro tebe. Bůh je láska, a láska to nikdy nevzdává. Když 
Adam s Evou zhřešili, On našel legální způsob, jak obnovit lidstvo zpět, k blízkému, 
intimnímu obecenství s Ním. Adam a Eva popřeli a narušili Jeho jednotu s nimi, nedůvěřovali 
Jeho slovu, (a ne důvěra má mnoho společného s ne vírou, ne věrou), Bůh nechtěl, aby se 
Jeho nádherné stvoření zkazilo a úplně zahynulo. A On nechce, aby kdokoliv byl zoufalý, 
v beznaději, na cestě sebezničení, v hanbě a nedůstojnosti. 
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Mzdou hříchu je smrt           Římanům 6:23  
Skrze jednoho člověka totiž vešel do světa hřích a skrze hřích smrt; a tak smrt zasáhla 
všechny, protože všichni zhřešili.            Římanům 5:12 
Bůh praví: 
Což si libuji v smrti svévolníka? je výrok Panovníka Hospodina. Zdalipak nechci, aby se 
odvrátil od svých cest a byl živ?Vždyť já si nelibuji ve smrti toho, kdo umírá, je výrok 
Panovníka Hospodina. Obraťte se tedy a budete žít."             Ezechiel 18:23 a 32  
Řekni jim: Jakože jsem živ, je výrok Panovníka Hospodina, nechci, aby svévolník 
zemřel, ale aby se odvrátil od své cesty a byl živ. Odvraťte se, odvraťte se od svých zlých 
cest! Proč byste měli zemřít…..?             Ezechiel 33:11  
Pán neotálí splnit svá zaslíbení, jak si to někteří vykládají, nýbrž má s námi trpělivost, 
protože si nepřeje, aby někdo zahynul, ale chce, aby všichni dospěli k pokání. 

          2 Petrův 3:9  
Bůh však prokazuje svou lásku k nám tím, že Kristus za nás zemřel, když jsme ještě byli 
hříšní.                                                                                                                     Římanům 5:8  
Neboť Bůh tak miluje svět, že dal svého jediného Syna, aby žádný, kdo v něho věří, 
nezahynul, ale měl život věčný.            Jan 3:16 

 
každý člověk je určen ke spasení 

Je pro tebe životně důležité uvědomit si, jak moc tě Bůh miluje, jak jsi pro Něj významná  
a důležitá. On tě stvořil k Jeho podobě, pro život, lásku, důstojnost, čest, úspěch, prosperitu, 
a moc. Vyjadřuješ celý Boží sen, který se zrcadlí na tobě. Bůh tě příliš miluje a oceňuje, než 
aby tě nechal jen tak se sebezničit. Podle veršů které, jsi četla výše, se Bůh neraduje a netěší 
Ho, když vidí, jak někdo upadá a upadá a jde to s ním k horšímu a nakonec umírá a jde do 
věčného zahynutí. I když je to ten největší rebel a zločinec i o něm je psáno, že je stvořen 
k Božímu obrazu a i za něj Kristus zemřel. 

Když se naučíš vážit si toho, čeho si váží Bůh, a ocenit to, co oceňuje Bůh, jsi připravená 
pochopit Boží plán spasení pro tebe. Připravená přehodnotit svůj vlastní život, měrou, kterou 
On musel zaplatit za tebe, aby tě vykoupil ze smrti. 

Ptáš se jaký plán měl Bůh, aby tě mohl legálně zprostit, osvobodit od trestu smrti za tvé 
hříchy? Bůh měl Náhradníka. 

Jestliže někdo, kdo je nevinný, je bez hříchu, dobrovolně zaujme místo toho, kdo je vinen,  
a přijme plný trest za jeho nebo její hříchy, potom ten, který byl vinen, může být osvobozen, 
a může být obnoven k obecenství s Bohem tak, jako kdyby nikdy nic špatného nespáchal. Kde 
najít člověka, který nikdy nezhřešil a chtěl by dobrovolně vzít na sebe trest smrti? 
Bůh dal svého vlastního Syna. 
On jako beránek bez vady a bez poskvrny byl k tomu předem vyhlédnut před stvořením 
světa a přišel kvůli vám na konci časů.          1Petrův 1:19,20 
Ježíš Kristus, Boží Syn, hříchu neučinil a v jeho ústech nebyla nalezena lest. 1Petrův 2:22 
Na sobě zakusil všechna pokušení jako my, ale nedopustil se hříchu.                Židům 4:15  

Ježíš byl zázračně počat, když Duch Svatý sestoupil na pannu, a semeno božského života 
bylo stvořeno v jejím lůnu. Takže Ježíš se nenarodil ze semene člověka a nebyl infikován 
hříchem. Nejen jeho početí, ale jeho život tady na zemi mezi lidmi musel být bez hříchu, aby 
se mohl stát tvou plnocennou náhradou. Musel procházet tím samým pokušením jako 
jakýkoliv jiný člověk. Musel být jako ty, a musel odolat a nepodlehnout tomu, čemu lidstvo 
podlehlo. Musel dokázat, že Boží originální plán, může fungovat, že člověk si může vybrat 
být poslušný Božímu slovu a chodit v dokonalé jednotě s Bohem. Ježíš musel být pokoušen 
Satanem, stejně jako Adam a Eva. Ježíš však odmítl Satanovy návrhy a jasně prohlásil Boží 
slovo. Lukáš 4,1-13 , Mat 4,1-11.  
Dosáhl dokonalosti a stal se všem, kdo ho poslouchají, původcem věčné záchrany.Žid.5:9. 
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To vše vysvětluje, jak mohl být Ježíš tvůj Náhradník. Byl bez hříchu a mohl tak převzít 
tvoje hříchy a dát svůj život jako výkupné za TVŮJ ŽIVOT. 

Jestliže tvůj test smrti přijmul, vzal na sebe Ježíš, můžeš být legálně a právoplatně trestu 
zproštěna, pokud s tím souhlasíš. A tak, jako se žádný dluh neplatí dvakrát, ani žádný trestný 
čin není potrestán, pokutován dvakrát, jsi obnovená tak, jako kdyby si nikdy nic špatného 
neudělala. Už nejsi více vinná před Bohem a nebudeš souzena za žádný hřích, kterého jsi 
se kdy dopustila. Rozsudek, který jsi si zasloužila, byl vložen na tvého náhradníka a nemůže 
být znovu vložen na tebe. Taková je Boží láska k tobě, to je Boží plán záchrany tebe i mne, to 
je spasení. 
Ježíš Kristus vzal na svém těle tvoje hříchy na kříž, aby jsi zemřela hříchům a byla živá 
spravedlnosti. Jeho rány tě uzdravily.´ Vždyť jsi bloudila jako ovce´, ale nyní jsi byla 
obrácena k pastýři a strážci své duše.      podle 1 Petrův 2:24 a 25   
Když jsi ještě byla bezmocná, v čas, který Bůh určil, zemřel Kristus za bezbožné. Sotva 
kdo je hotov podstoupit smrt za spravedlivého člověka, i když za takového by se snad někdo 
odvážil nasadit život. Bůh však prokazuje svou lásku k tobě tím, že Kristus za tebe 
zemřel, když jsi ještě byla hříšná. Tím spíše nyní, když jsi byla ospravedlněna prolitím 
jeho krve, budeš skrze něho zachráněna od Božího hněvu. Jestliže jsme my, Boží 
nepřátelé, byli s Bohem smířeni smrtí jeho Syna, tím spíše nás smířené zachrání jeho život. 

    podle Římanům 5:6-10  
Když jsi tedy ospravedlněna z víry, máš pokoj s Bohem skrze našeho Pána Ježíše Krista. 

           podle Římanům 5:1 
pozn. podle angl. Living Bible:  Nyní, když jsi byla učiněná spravedlivou v Božích očích, 
skrze víru v Jeho zaslíbení, můžeš mít opravdový pokoj s Ním proto, co Ježíš pro tebe udělal. 

 
Věřím, že čtením těchto řádků jsi porozuměla, že Bůh už vše zaopatřil a na tobě je 

souhlasit s Jeho slovem, a rozhodnout se. Bůh ti říká VYBER SI ŽIVOT.  
 
Apoštol Pavel shrnul dobrou zprávu, evangelium, stručně do těchto tří důležitých faktů:  

 “že Kristus zemřel za naše hříchy podle Písem 
 byl pohřben;  
 byl vzkříšen třetího dne podle Písem.”            1Kor.15:3 a 4 

 
Vyznáš-li svými ústy Ježíše jako Pána a uvěříš-li ve svém srdci, že ho Bůh vzkřísil z 
mrtvých, budeš spasena. Srdcem věříme k spravedlnosti a ústy vyznáváme k spasení, 
neboť Písmo praví: `Kdo v něho věří, nebude zahanben.´             Řím.10:9a10 

Věříš-li ve svém srdci, že Bůh Ježíše Krista vzkřísil z mrtvých, a rozhodla-li jsi se, 
že nepůjdeš dál po cestě hříchu a zahynutí, že přijmeš osobně oběť Ježíše Krista, který zemřel 
na tvém místě, modli se nahlas svými ústy tuto modlitbu spasení: 

 
Pane Ježíši, děkuji ti že jsi zemřel za mé hříchy, a vykoupil mě svou svatou krví. 
Děkuji Ti, že jsou mi všechny mé hříchy odpuštěny. Odevzdávám ti svůj život 
a příjímám Tě jako Pána mého života. Věřím ve svém srdci, že Tě Bůh vzkřísil 
z mrtvých a že jsi živý. Příjímám též Božího Svatého Ducha. 

Ve jménu Ježíše Krista AMEN. 

 13



Spasení řecky SOZO nezahrnuje jen samotné odpuštění hříchů, ale patří sem i zdraví 
a tedy uzdravení, pokoj, radost, ucelení, vysvobození ze všeho špatného, hojnost všeho 
dobrého. Takže Ježíš Kristus nezemřel jen za odpuštění našich hříchů, ale Jeho ranami jsme 
byli uzdraveni, stal se prokletím za nás, abychom došli požehnání, vykoupil nás ze smrti, 
z moci hříchu, z veškeré špatné závislosti, z nemoci, z prokletí i z chudoby. A mnohem víc 
a víc, díky Jemu jsme se stali Božími dětmi a světlem světa a novým stvořením a ještě 
mnohem a mnohem víc. HALELUJA! SLÁVA PÁNU! Chval Ho a zpívej Mu, děkuj Mu 
a raduj se v Něm, povídej si s Ním, poznávej Ho, uctívej Ho, poslouchej Ho, choď s Ním 
a buď si vědoma toho, že On žije v Tobě. Všechno o Něm i sobě se dozvíš v Bibli v Jeho 
Slově. Ježíš sám je to Slovo, které se stalo tělem. Chodit s Bohem, s Ježíšem Kristem 
a Duchem Svatým znamená též číst a rozjímat Boží slovo, Bibli. Boží slovo je teď tvůj chléb. 
Následující řádky platí pro ty, kteří přijali Ježíše Krista jako svého Pána. Každý verš je další 
úžasné semeno, které vzešlo ze semene ŽIVOTA. Pojď se se mnou podívat na to 

 
kdo jsi a kým tě Bůh učinil 

Těm pak, kteří ho přijali a věří v jeho jméno, dal moc stát se Božími dětmi.  Ti se nenarodili, 
jen jako se rodí lidé, jako děti pozemských otců, nýbrž se narodili z Boha.   Jan 1:12,13 
Vždyť jste se znovu narodili, nikoli z pomíjitelného semene, nýbrž z nepomíjitelného, skrze 
živé a věčné slovo Boží.              1 Petrův 1:23   

 Stala ses Božím dítětem. Narodila ses z Boha, skrze živé a věčné slovo Boží. 
Tvé jméno je zapsáno v nebesích."              Lukáš 10:20   

Kdo je v Kristu, je nové stvoření. Co je staré, pominulo, hle, je tu nové! 2 Korintským 5:17  
Proto, jestliže je někdo v Kristu, je nové stvoření. Staré věci pominuly, hle, vše je nové! NBK 

 Jsi v Kristu, nové stvoření, vše staré pominulo. 
Samozřejmě, že to neznamená, že minulost neexistuje. Jsi dál vdaná, máš dál rodiče, děti, 
přátele, okolnosti vypadají třeba stejně, ale TY JSI JINÁ. Minulostí se netrap. Je-li potřeba 
dát nějaké věci do pořádku Pán ti řekne jak a pomůže ti. Důležité je, abys odpustila. Sama 
sobě i všem, kteří ti ublížili. Bylo ti odpuštěno. Odpouštěj!!! 
A dám vám nové srdce a do nitra vám vložím nového ducha. Odstraním z vašeho těla srdce 
kamenné a dám vám srdce z masa            Ezechiel 36:26   

 Máš nové měkké srdce. 
 "Miloval jsem tě odvěkou láskou, 

proto jsem ti tak trpělivě prokazoval milosrdenství.”           Jeremjáš 31:3 
 V tom je láska: ne že ty sis zamilovala Boha, ale že on si zamiloval tebe a poslal 

svého Syna jako oběť smíření za tvoje hříchy.    podle 1 Janův 4:10  
 V tom jeho láska k tobě dosáhla cíle, že máš plnou jistotu pro den soudu - neboť 

jaký je on, taková jsi i ty v tomto světě.    podle 1 Janův 4:17  
 Máš mysl Kristovu.           podle 1 Korintským 2:16 
 Jsi vyvolená Boží, svatá a milovaná a povolaná svatým povoláním.  

podle Kol.3:12 a 2Tim:1,9 
 Jsi sůl země a světlo světa.             Matouš 5:13,14 
 Tvoje občanství je v nebesích.       podle Filipským 3:20 a Koloským 1:13 

 
Tím, že jsi se stala Božím dítětem, jsi byla podivuhodně přenesena do království světla, do 
království Božího Syna a apoštol Pavel dokonce napsal, že jsme občané nebeského království. 
Ty jsi nebešťan žijící na zemi. Pro náš pobyt na zemi máme v dokumentech napsáno jaké 
jsme národnosti a jaké máme občanství. Ale v Kristu už není žid ani čech ani indián. Jsem 
křesťanka, patřím do a jsem z nebeského království. Hlavní částí, hlavní čtvrtí tohoto 
království, je nebe. 
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Jsme přece jeho dílo, v Kristu Ježíši stvořeni k tomu, abychom konali dobré skutky, které nám 
Bůh připravil.               Efezským 2:10   

 Jsi stvořená, abys konala dobré skutky, které pro tebe Bůh předem připravil. 
 

tvá mysl, lidé, satan a tvá minulost 
Už jsme si řekli, že tomu, kdo přijme oběť Ježíše Krista a učiní Ho svým Pánem, jsou 

všechny hříchy odpuštěny a Bůh už mu je nepočítá. Pro Boha už neexistují, jsou smazány krví 
Ježíše Krista. Jako když vymažeš audio kazetu, pustíš jí a je úplně prázdná. Možná je tam 
šum nic víc. 
Já, já sám vymažu kvůli sobě tvoje nevěrnosti, na tvé hříchy nevzpomenu.     Izajáš 43:25 
Odpustím jim jejich nepravost a jejich hřích už nebudu připomínat."  Jeremjáš 31:33,34   
Všechny viny nám odpustil.             Koloským 2:13 
Nyní však není žádného odsouzení pro ty, kteří jsou v Kristu Ježíši.           Římanům 8:1 

Bůh ti odpustil, a nebude ti tvé hříchy z minulosti připomínat. Ale tvá mysl, která ještě 
není dostatečně obnovená Božím Slovem ti bude připomínat tvou minulost. A možná si budeš 
myslet a říkat:„ó tento hřích mi Bůh nemůže odpustit to ne.” A může se jednat i o vážné věci, 
jako je rozvod, potrat, nevěra, nebo vztah s ženatým mužem, nebo cokoliv jiného. Ale pokud 
jsi poprosila Boha za odpuštění platí verše viz výše. A Ježíš ti praví: "Ani já tě neodsuzuji.   
Jdi a už nehřeš!"                Jan 8:11  

Anebo se najdou lidé v tvém okolí, přátelé, kolegové, nebo vlastní rodina a budou se ti 
posmívat a říkat: „Co to na nás hraješ?” „Zbláznila ses ?” „Vždyť jí známe to je ta co ….” 
Apoštol Petr o tom říká: „Když se již spolu s nimi nevrháte do téhož proudu prostopášnosti, 
dráždí je to a urážejí vás.”            1 Petr 4:4 

Stejně se posmívali i Ježíši. Jeho vlastní příbuzní o něm říkali, že se pomátl. A lidé, kteří 
znali Ježíše od vidění s pohrdáním říkali „Vždyť ho známe to je ten tesař”a říkali „ Co ze sebe 
děláš?”        podle Marka 3.21 a6.3 a Jana 8.53 

A někteří lidé se mohou tvářit jako nejzbožnější a nejchytřejší a budou tě chtít přesvědčit, 
že Bůh ti jen tak neodpustí a že musíš do očistce, anebo že tvůj hřích je neodpustitelný, nebo 
že Bůh se o tebe nezajímá, nebo že už jiná nikdy nebudeš, ale nevěř jim. Věř Božímu slovu. 
Náboženští vůdcové a ti, kteří denně zkoumali Písmo v době Ježíše, Ježíše Krista očekávali, 
ale nepoznali HO. Hleděli na Něj zblízka, viděli znamení, divy a zázraky, před jejich očima 
byl živý Bůh v těle, ale byl jiný než jejich představy. Pro ně byl „nepřijatelný” a dokonce ho 
obvinili, že je posel satanův a že slouží satanovi.            ( Luk.11:15 Mat.9:34 a Mat.12:24 ) 

Tak jako satan v podobě hada zpochybňoval a převracel v rozhovoru s Evou Boží slovo, 
bude se i tebe snažit přesvědčit, že tě Bůh nemiluje a že ti neodpustil. On je nepřítel Boží 
i lidský. Není ani trochu slitovný nebo shovívavý ani trochu dobrý, ani milimetr dobrého 
v něm není. Chtěl by tě jen ponížit, obvinit, ochromit, umlčet, oklamat, ovládat a trápit.  
ALE TY SE NEBOJ A DŮVĚŘUJ BOHU A JEHO SLOVU! 

To slovo je jako zrcadlo, ve kterém se uvidíš očištěná, spravedlivá, důstojná, krásná, 
důležitá, cenná. Nikdo z lidí nezná tvou cenu. JEŽÍŠ KRISTUS zná tvou cenu. Máš cenu Jeho 
svaté krve. ON za tebe zaplatil tu nejvyšší cenu, aby tě vykoupil z moci hříchu a ze satanova 
otroctví. Bůh říká, vyryl jsem si tě do dlaní. A Ježíš Kristus se nechal z lásky k tobě přibít na 
kříž. V Jeho probodených rukou je vyryté tvé jméno. Nedovol nikomu ani ničemu, aby tě 
cokoliv ponižovalo, zotročovalo, a oddělovalo od Boha. Neohlížej se zpět jako Lotova žena. 
Ohlédla se a zkameněla. Minulost tě může ochromit. Dívej se na Ježíše a s důvěrou a vírou se 
dívej dopředu. 
Ježíš řekl: "Kdo položí ruku na pluh a ohlíží se zpět, není způsobilý pro království Boží."  

Lukáš 9:62  
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 Poznáváš pravdu a ta tě činí svobodnou.          podle Jan 8:32   
 Tu svobodu ti vydobyl Kristus. Stůj proto pevně a nedej si na sebe znovu vložit 

 otrocké jho.               podle Galatským 5:1   
 Byla jsi povolána ke svobodě. Jen neměj svobodu za příležitost k prosazování  

sebe, ale v lásce služ druhým.            podle Galatským 5:13  
 Bylo za tebe zaplaceno výkupné, nebuď otrok lidí!   podle 1 Korintským 7:23   
 Jde ti o přízeň u lidí, anebo u Boha? Snažíš se zalíbit lidem? Kdyby ses stále  

ještě chtěla líbit lidem, nebyla bys služebnicí Kristovou.       podle Galatským 1:10   
 Člověku se nezalíbíš ani nezavděčíš.                                     
 Boha je třeba poslouchat, ne lidi.       Skutky apoštolské 5:29   

Nedejte se zapřáhnout do cizího jha spolu s nevěřícími! Co má společného spravedlnost 
s nepravostí? A jaké spolužití světla s temnotou? Jaký souzvuk Krista s Beliálem? Jaký podíl 
věřícího s nevěřícím? Jaké spojení chrámu Božího s modlami? My jsme přece chrám Boha 
živého. Jak řekl Bůh: `Budu přebývat a procházet se mezi nimi, budu jejich Bohem a oni 
budou mým lidem.´ A proto `vyjděte z jejich středu a oddělte se´, praví Hospodin a `ničeho 
nečistého se nedotýkejte, a já vás přijmu´a `budu vám Otcem a vy budete mými syny 
a dcerami, praví Hospodin zástupů´.          2 Korintským 6:14-18   

 
odpuštění a uzdravení, konec prokletí 

Kristus zaplatil stejnou cenu za odpuštění tvých hříchů i za tvé zdraví. Obě tato vykupující 
požehnání jsou spojena v jediné oběti. Jako dvojčata. Odpuštění a uzdravení. 
Stejně jako hřích a nemoc. Hřích činí nemocnou duši i tělo. Hřích zabil boží život v Adamovi 
a Evě. Hřích odděluje od Boha a žene člověka do smrti, věčného oddělení od Boha. Spasení 
od hříchů i nemoci je uzdravení od hříchů a nemoci.  
"Hle, jsi zdráv. Už nehřeš, aby tě nepotkalo něco horšího!"          Jan 5:14 
"Buď dobré mysli, synu, odpouštějí se ti hříchy."  Je snadnější říci `odpouštějí se ti hříchy´, 
nebo říci `vstaň a choď´? Abyste však věděli, že Syn člověka má moc na zemi odpouštět 
hříchy" - tu řekne ochrnutému: "Vstaň, vezmi své lože a jdi domů!" On vstal a odešel domů. 
             Matouš 9:2,5,6,7 
On ti odpouští všechny nepravosti, ze všech nemocí tě uzdravuje.              Žalm 103:3 
On `na svém těle vzal tvoje hříchy´ na kříž, abys zemřela hříchům a byla živa 
spravedlnosti.`Jeho rány tě uzdravily.´           podle 1 Petrův 2:24,25 
Ježíš  řekl: "Buď dobré mysli, dcero. Tvá víra tě uzdravila." A od té chvíle byla uzdravena. 
NBK          podle Matouš 9:22  

 Záleží na tvé víře. 
 
Věříš-li, tehdy se můžeš radovat ze spasení, a ze všech úžasných věcí, které o tobě Slovo 

říká, a tehdy můžeš přijmout i uzdravení potřebuješ-li uzdravit. 
 
Ale Kristus nás vykoupil z kletby zákona tím, že za nás vzal prokletí na sebe, neboť je 
psáno: `Proklet je každý, kdo visí na dřevě´.         Galatským 3:13 

 
 Jsi vykoupená z každého prokletí. Tedy i z  prokletí z Genesis 3.16.  

 
Díky Bohu za Jan 3.16 

 16



A na konec této slavné kapitoly života, ještě několik slavných veršů. 
Či snad nevíte, že vaše tělo je chrámem Ducha svatého, který ve vás přebývá a jejž máte od 
Boha? Nepatříte sami sobě! Bylo za vás zaplaceno výkupné. Proto svým tělem oslavujte 
Boha.  
             1 Korintským 6:19,20   

 Ve tvém těle přebývá Duch svatý, oslavuj tedy Boha svým tělem. Ať lidé na tobě 
vidí krásu a úžasnost Božího stvoření. 

 "`Miluj Hospodina, Boha svého, celým svým srdcem, celou svou duší a celou svou 
myslí.´ `Miluj svého bližního jako sám sebe.´              Matouš 22:37,39  

 
Co k tomu dodat? Je-li Bůh s námi, kdo proti nám?  On neušetřil svého vlastního Syna, ale 
za nás za všecky jej vydal; jak by nám spolu s ním nedaroval všecko?  Kdo vznese žalobu 
proti vyvoleným Božím? Vždyť Bůh ospravedlňuje! Kdo je odsoudí? Vždyť Kristus Ježíš, 
který zemřel a který byl vzkříšen, je na pravici Boží a přimlouvá se za nás! Kdo nás odloučí 
od lásky Kristovy? Snad soužení nebo úzkost, pronásledování nebo hlad, bída, nebezpečí 
nebo meč? Jak je psáno: "Denně jsme pro tebe vydáváni na smrt, jsme jako ovce určené 
na porážku." Ale v tom ve všem slavně vítězíme mocí toho, který si nás zamiloval. Jsem jist, 
že ani smrt ani život, ani andělé ani mocnosti, ani přítomnost ani budoucnost, ani žádná 
moc,ani výšiny ani hlubiny, ani co jiného v celém tvorstvu nedokáže nás odloučit od lásky 
Boží, která je v Kristu Ježíši, našem Pánu.       Římanům 8:31-39 
 

 Bůh je s tebou. On je Láska. On je větší než ďábel. Bůh ti spolu s Kristem dal 
všecko. Tvoje spravedlnost je od samotného Boha. Ježíš se za tebe přimlouvá u 
našeho Otce. NIC NIC NIC tě nedokáže odloučit od Boží lásky. 

 
Vždyť Bůh řekl: `Nikdy tě neopustím a nikdy se tě nezřeknu.´ Proto smíme říkat s důvěrou: 
`Pán při mně stojí, nebudu se bát. Co mi může udělat člověk?´          Židům 13:5,6 
 

 `Nikdy tě neopustím a nikdy se tě nezřeknu.´ 
 
Když tedy máme takovou naději, smíme vystupovat s plnou otevřeností a jistotou. 

           2 Korintským 3:12  
Na odhalené tváři nás všech se zrcadlí slavná zář Páně, a tak jsme proměňováni k jeho obrazu 
ve stále větší slávě - to vše mocí Ducha Páně.               2 Korintským 3:18  
My všichni se pak s odkrytou tváří zhlížíme v Pánově slávě jako v zrcadle a jsme 
proměňováni v tentýž obraz, od slávy k slávě, jako od Pánova Ducha. NBK 
 

 Jsi proměňována od slávy k slávě. 
 
 
                                        AMEN 
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3.kapitola 

semeno v rodokmenu Ježíše Krista 

 

 
 

Matoušovo evangelium začíná rodným listem Ježíše Krista. V tomto dokumentu je mezi 
mnoha muži zmíněno i pět žen. Je to Támar, Rachab, Rút, žena Urijášova a Marie, z níž se 
narodil Ježíš. Příběh Marie je zaznamenán v Novém zákoně, i když v proroctví je její příběh 
započat už v Genesis 3:15 a skrze proroctví o Mesiáši prochází celou Biblí. K Marii se ještě 
vrátíme později v samostatné kapitole. Příběhy ostatních čtyř zmíněných žen jsou popsány 
ve starém zákoně. Kromě Rút, jsou tyto příběhy vlastně vloženy do příběhů Božích mužů, 
a do příběhu Božího vyvoleného národa Izraelitů. Určitě stojí za to si je přečíst. Pojďme se 
teď na ně stručně podívat. Támar, Rachab a Rút původně, tedy svým rodem, vůbec nepatřily 
do Božího lidu. 
Támar (1 Mojžíšova 38) byla snachou Judy. Juda byl jeden z dvanácti synů Jákoba. Jeho 
jméno znamená „ten, který vzdává chválu“. Juda společně s ostatními bratry prodal svého 
bratra Josefa do otroctví. Jákobovi namluvili, že jeho milovaný syn Josef, byl zabit divou 
zvěří. Juda však zřejmě nevydržel výčitky svědomí a záhy poté z domu svého otce odešel. 
Oženil se s kenaanskou ženou. Kanaanci byli prokletý rod (1.Moj.9:25) a nebylo Boží vůlí, 
aby se Izraelité s Kanaanci mísili. Juda měl tři syny. Prvorozenému, který se jmenoval Er, 
vybral Juda za manželku Támar. Dá se předpokládat, že i ona byla Kananejka. Když zemřel 
Er, řekl Juda svému prostřednímu synu Onanovi, ať se s Támar ožení a zplodí potomky. 
I Onan zemřel a Támar tak byla už dvakrát vdovou, stále bezdětnou. Je psáno, že její dva 
muže usmrtil Hospodin, pro jejich zlé počínání. Támar s tím neměla nic společného. Juda 
jí slíbil dát svého nejmladšího syna za muže až dospěje. Ale v skrytu duše se bál, že i ten 
nejmladší by mohl zemřít, až se s Támar ožení. Jak se asi Juda ve své mysli trápil. Věděl, 
že on sám spáchal na svém bratru i otci těžký hřích, věděl, že vše ještě dovršil svým 
manželstvím s kenaanskou ženou. Teď mu už zemřeli dva synové a ještě je tu ta Támar, která 
jako vdova čeká na jeho třetího syna. I Juda ovdověl a jeho nejmladší syn byl jediný, který 
mu z celé rodiny zbyl. Když tento dospěl, Juda nenaplnil svůj slib Támaře. 

Až do této chvíle to byl spíše smutný příběh Judy. Ale Támar, která se nechtěla smířit 
se svým bezdětným vdovstvím, se rozhodla jednat. Věděla, že Juda nesplnil svůj slib. Jakou 
měla budoucnost? Byla v té době ještě mladá? Proč nešla vyjednávat s Judou? Místo toho 
se převlékla a nabídla se Judovi, svému tchánovi. On jí nepoznal, považoval jí za nevěstku, 
vešel k ní a Támar otěhotněla. Když se Juda dozvěděl, že Támar, vdova po jeho synech 
je těhotná s kdovíkým, chtěl jí nechat upálit. Támar byla prozíravá a tak u sebe měla důkazy, 
podle kterých Juda poznal, že on je tím, s kým Támar otěhotněla. Přiznal, že on je otcem. Děti 
vždy mají otce, ale někdy se dětem říká „to“ a otcům se říká „kdovíkdo“. 

 Juda pak prohlásil o své snaše: „Je spravedlivější než já.“ Támar porodila dvojčata 
chlapce. Oba jsou jmenováni v rodu Ježíše Krista. Tak Kenaanská žena, která rodem 
nepocházela z Abrahamova rodu, nebyla narozena pod Abrahamovou smlouvou, byla 
připojena pod tuto smlouvu požehnání, skrze svou víru a odvahu v této víře jednat. Určitě 
jednala velmi neobvykle. Na jejím životě byl stín smrti. Možná nesla i břímě pomluv a pověr. 
Ale ona se rozhodla pro život a zůstala věrná svému povolání. Zachovala Judův rod. Věděla, 
že se jednou právě z Judova rodu narodí Mesiáš? Předpokládám, že ne. Sám Juda se to dozvěděl 
až o mnoho let později.( 1 Mojžíšova 49:8 )  
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Rachab (Jozue 2 a 6 kap.) byla nevěstkou v Jerichu. Tak, jak Izraelci dobývali Bohem 
zaslíbenou zemi, šla o nich pověst, že Bůh je s nimi a jejich nepřátelé proti nim neobstojí. 
I Rachab to věděla. Určitě slyšela o zázracích, které Bůh pro svůj lid vykonal i o vítězstvích 
izraelského lidu. Padla na ní bázeň a uznala, že při Izraelcích stojí Bůh, který je Bohem 
nahoře na nebi i dole na na zemi. Věděla, že Izraelci přijdou a pobijí celé město. Z Písma 
nevíme jestli volala k tomu pro ni neznámému Bohu o pomoc a ochranu před izraelským 
vpádem. Když však Izraelci hledali pomoc právě v jejím domě, nezaváhala a prokázala 
izraelcům milosrdenství. Zachránila jejich životy i když přitom riskovala svůj vlastní život. 
Určitě se nerozhodovala měsíce dopředu, jak se zachová, až u ní budou chtít přespat izraelští 
zvědové. Ale byla natolik rozhodná a moudrá, že se rozhodla v důležité chvíli správně. 

Kdo byla? Jak žila? Proč byla nevěstkou? Proč neměla muže, který by jí živil? O Rachab 
samotné se toho z Písma moc nedozvíme. Jen ještě to, že žila společně se svou početnou 
rodinou a zřejmě přispívala k obživě celé rodiny. Její řemeslo jí řadilo do společnosti 
ponížených a využívaných. Ale díky její odvaze, rozhodnosti a pokoře byla z celého velkého 
města Jericha, zachráněna jen ona, celá její rodina i jejich majetek. Všichni ostatní ve městě 
byli zahubeni jako proklatí. Ona vlastně vyšla z prokletí do požehnání a s celou svou rodinou 
byla připojena k Božímu lidu. Za zmínku stojí i znamení, kterým označila svůj dům, aby ho 
izraelci při vpádu nezničili spolu s ostatními domy. Tím znamením byla karmínová šňůrka 
uvázaná v okně. Těm, kteří už znají Písmo to jistě připomíná obraz, kdy izraelci pomazávali 
krví beránka veřeje svých domů, aby je nezničil zhoubce. Také tato šňůrka může připomínat 
cestu krve, která byla mezi půlkami rozpůlených zvířat, když Bůh uzavíral smlouvu 
s Abramem. A samozřejmě nám toto znamení připomíná prolitou krev našeho Pána Ježíše 
Krista. Podle Ježíšova rodokmenu v evangeliu Matouše, víme, že Rachab se později vdala 
a měla syna Boaze, který byl pradědečkem slavného krále Davida. 

Příběhu Rut je věnována celá jedna kniha starého zákona. Ani Rut nebyla izraelitka 
původem. Z Božího lidu pocházela rodina jejího manžela. Její tchýně Noemi ovdověla, 
a později Noemi zemřeli i oba její synové. Tedy i Rut se stala vdovou. Rozhodla se však, 
že zůstane se svou tchyní, postará se o ní a vrátí se s ní do země, z které Noemi pocházela. 
Slib, který Rut dala Noemi mě vždy dojímal a oslovoval. Zvláště v období před mou vlastní 
svadbou. „Kamkoli půjdeš, půjdu, kdekoli zůstaneš, zůstanu. Tvůj lid bude mým lidem a tvůj 
Bůh mým Bohem.“  

Do příběhu Rut se prolnul příběh Rachaby. Boaz syn Rachaby se stal velmi významným 
mužem, jak praví Písmo, a právě tento Boaz se Rut a její tchýně ujal a později se s Rut oženil. 
A tak se Rut stala prababičkou slavného krále Davida. 

Další žena v rodokmenu Ježíše je jmenována nikoliv svým jménem, ale jménem jejího 
muže Urijáše. Její vlastní jméno bylo Batšeba. (2 Samuelova 11 a 12 kap.). V případě 
Batšeby a krále Davida prokázal Bůh své milosrdenství, odpuštění a slitování. A právě 
z Batšeby se narodil slavný, moudrý král Šalamoun.  

Pátou jmenovanou ženou je Marie, z které se narodil Ježíš. Slíbila jsem vám, že k Marii se 
vrátíme později. 
Teď jen připojím verše k rozjímání: 
 „V Kristu ovšem není žena bez muže ani muž bez ženy, vždyť jako je žena z muže, tak i 
muž skrze ženu - všecko pak je z Boha. “ 

   1 Korintským 11:11 a 12 
 Tak jako byla první žena Eva z muže, prvního Adama, tak poslední Adam,  

Ježíš Kristus, přišel skrze ženu. Skrze Marii. 
 
Jak je psáno: `První člověk Adam se stal duší živou´ - poslední Adam je však Duchem 
oživujícím.                   1 Korintským 15:45 

 19



Ráda čtu Boží Slovo ráda objevuji nové a nové souvislosti. Čtu i rodokmeny. Věděli jste, 
že jsou zajímavé? Čtu starý i nový zákon, nebo chcete-li starou i novou smlouvu. A díky 
Bohu, že žijeme v čase nové smlouvy. Máme lepší smlouvu založenou na lepších zaslíbeních, 
jak to píše i naš milý bratr Pavel v Židům 7:22  a 8:6. 

A tak nová smlouva, začínající právě evangeliem podle Matouše, začíná potvrzením 
nových dimenzí. Je zde zdokumentovaná Boží láska zahrnující ženy a to nejen ženy 
z vyvoleného národa Izraelitů. Právě v rodokmenu Ježíše se setkáváme i s ženami, dokonce 
s takovými, které byli původem pohanky a možná i původně uctívali cizí božstva. Některé ani 
neměli dobrou pověst, či společenskou prestiž. Támar byla žena, která ve víře učinila něco 
velmi neobvyklého. Rachab v pokoře přijala Boží posly, byla odvážná a rozhodná a věrně 
veřejně vyvěsila znamení smlouvy. Znamení, že se oddělila od svého starého života, i od 
svého lidu, a rozhodla se patřit do Božího lidu. Rut byla věrná. A Urijášova žena poté, co 
vyhověla svému králi, přišla o manžela i o dítě. Byla však potěšena přímo od Hospodina 
.Odpuštěním a novou budoucností. A Marie? Žena víry a poslušnosti. Žena, jejíž vlastní duší 
pronikl meč, aby vyšlo najevo myšlení mnohých srdcí. 
 
 
pozn.A ještě něco pro ty, kteří studují a rozjímají Boží slovo. 

Rodokmen Ježíše Krista je zajímavý už svou podstatou. Je v něm jmenováno mnoho mužů. 
Z jejich semene se rodokmen odvíjel. Muž dává semeno, které nese život. Toto semeno je 
zaseto do ženského lůna, kde se spojí s vajíčkem, které v sobě též obsahuje život. Semeno 
oplodní vajíčko. Víme, že Josef muž Marie, nedal své semeno při početí Ježíše. Dal Ho sám 
Bůh. Řekli jsme si v druhé kapitole, že toto semeno bylo čisté, svaté a nebylo infikováno 
hříchem. A pojďme ještě o krok dál. Všimli jste si, co řekl Bůh hadovi v Genesis 3:15? 
„Mezi tebe a ženu položím nepřátelství, i mezi símě tvé a símě její. Ono ti rozdrtí hlavu a ty 
jemu rozdrtíš patu.“ 

Má snad žena símě? Proč Bůh použil slovo símě? Proč nepoužil slovo plod? Samozřejmě, 
že semeno má v sobě potenciál plodů a plod má v sobě semeno, či mnoho semen. Co tím Bůh 
tedy říká? Víme, že tím semenem je sám Ježíš. Víme, že Bůh DAL svého syna. Dal. Úplně 
Ho odevzdal, předal člověku. Mohl tedy říct, že to semeno patřilo Marii. Její semeno. Stejně 
jako jsou tvé orgány v tvých útrobách. Samozřejmě, že to má mnoho společného s Ježíšovým 
legálním narozením tady na zemi, s Jeho autoritou tady na zemi, s jeho dokonalým se 
ztotožněním s člověkem. Proto existuje i Ježíšův legální pozemský rodokmen, ukončený 
Josefem, který se jako manžel Marie stal Ježíšovým otcem. 
Rodokmen v Matoušově evangeliu začíná u jména Abraham. Listina rodu Ježíše Krista, syna 
Davidova, syna Abrahamova. Abraham měl smlouvu s Bohem (Genesis 12. až 23.kapitola). 
V Genesis 22.17 je psáno, že tvé potomstvo obdrží bránu svých nepřátel. A v Mt.16:18 je 
psáno, že brány pekel nepřemohou církev. A v listě Římanům 4 kapitola je psáno, že 
Abraham je otcem nás všech.  

V evangeliu, které sepsal Lukáš, je Ježíšův rodokmen vypsán ve 3.kapitole. Začíná naopak 
od Ježíše a vrací se až k Adamovi. Ženy v něm nejsou zmíněny. 
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4.kapitola 

semena lásky 

    

 
 
 
 

 Ježíš miluje člověka. 
 Ježíš miluje děti. 
 Ježíš miluje ženy. 
 Ježíš miluje muže. 

 
 

Bůh je láska a Ježíš Kristus přišel tuto lásku zjevit a dát světu. 
 
 

Všechny tyto výroky jsou svaté a čisté výroky o lásce. Věříš jim? Často nám takové výroky 
znějí samozřejmě a můžeme si říct, proč nám to někdo takto říká? Protože víra má skutky. 
Ježíš je ve své lásce praktický, konkrétní, opravdový a nedělá rozdíly. Tomu víc, tomu málo 
a tomu nic. Když jsem slyšela výroky, že Ježíš miluje lidi takové, jací jsou, že miluje  
hříšníky, opilce, narkomany, prostitutky, homosexuály, zloděje i podvodníky, politiky, 
komunisty, muslimy i okultisty, (můžeš si dosadit jakoukoliv skupinu lidí), tedy tyto výroky 
mi připadaly jasné a samozřejmé, dokud jsem je nemusela uplatňovat v praxi. Ježíš nám dal 
toto přikázání, milujte se navzájem. Jakub dokonce říká, že je to královský zákon, milovat 
bližního svého jako sám sebe. V Matoušově evangeliu je psáno miluj Boha svého a miluj 
bližního svého (Mt.22:37a39). A tak když miluješ svého Boha, miluj i své nepřátele, hříšníky 
a všechny, které bys normálně nemilovala.  

Společně s manželem jsme mnoho let sloužili lidem, kteří žijí na ulici. Bezdomovcům, 
narkomanům, prostitutkám, homosexuálům atd. Zjistila jsem, že jsem měla problém 
s homosexuály. Když jsem jim měla zvěstovat evangelium, místo evangelia jsem jim mluvila 
hřích a odsouzení. Pochopila jsem, že Bůh nenávidí hřích, ale miluje hříšníka. A proto i já 
mám milovat. Protože ve mne je Kristus, ve mne je Bůh a On je LÁSKA. 

A tak některé ženy třeba řeknou, nemám problém s muži. Jsem šťastně vdaná. A přitom 
v duši jsou zmatené, bojí se mužů, možná ještě neodpustily nějaké staré křivdy nebo zranění, 
nebo si občas stěžují na muže tím samým způsobem, jako to dělala jejich matka. „Vždyť oni 
ty chlapi jsou všichni stejní. “ Ale láska takhle nemluví. Bůh říká, že máme odpouštět 
a milovat. Také oceňovat, respektovat a vidět v mužích a na mužích Boží podobu, to Boží 
nejlepší. 

Stejně tak mnoho mužů řekne, ano, Bůh miluje ženy, ani já proti nim nic nemám. Stejně 
tak by asi mluvili boží představitelé v době Ježíše Krista, farizeové, zákoníci, učedníci. Ale 
víme, že víra se dokonává v lásce, a víra bez skutků je mrtvá. Jak ostře kontrastovala láska 
a skutky Ježíše Krista se slovy a skutky těch, kteří byli pyšní na své náboženství. 
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Podíváme se teď společně na několik příběhů, které jsou popsány v evangeliích. Jsou to 
příběhy, kde se Ježíš setkává s ženami a ženy se setkávají s Jeho láskou, milosrdenstvím 
dobrotou, a pochopením. Když píšu podíváme se, mám na mysli skutečně se podívat na obraz. 
Tak jak slovo popisuje příběh, vytvoř si ve své mysli obraz. Podívej se na něj a získej nové 
zjevení. Někdy čteme Bibli rychle, rychle. Ale je dobré mít obrazy. Rozjímat je. A je přímo 
nezbytné mít z Božího slova zjevení, které skrze ducha prostoupí do tvé duše, do mysli, do 
emocí, vůle a až do samotných skutků. 

vysvobozená z pout 

 

 
 

 V sobotu pak učil v jedné synagoze. A hle, byla tam žena, která měla osmnáct 
let ducha nemoci a byla sehnutá a nijak se nemohla narovnat. Když ji Ježíš 
spatřil, zavolal ji k sobě a řekl jí: "Ženo, jsi zproštěna své nemoci." Vložil na ni 
ruce a ona se hned narovnala a oslavovala Boha.  Představený synagogy však na 
to odpověděl s hněvem, protože Ježíš uzdravoval v sobotní den, a řekl zástupu: 
"Je šest dní, ve kterých se má pracovat. V nich tedy přicházejte a nechte se 
uzdravovat, a ne v den soboty!" Ale Pán mu odpověděl: "Pokrytče! Neodvazuje 
každý z vás v sobotu svého vola nebo osla od žlabu a nevodí ho napájet? A tato 
žena, dcera Abrahamova, kterou satan držel svázanou - hle, už osmnáct let - 
neměla být rozvázána z toho pouta v sobotní den?" Když to řekl, všichni jeho 
protivníci byli zahanbeni, ale všechen zástup se radoval ze všech těch slavných 
skutků, které dělal.    Lukáš 13:10-17 NBK 
 

Jsme v židovské synagóze za dnů Ježíše. Na předních místech cti sedí vážení představitelé 
náboženského života. Mají na sobě šaty a roucha, kterými dotvrzují své postavení. 
V synagoze, ve které Ježíš vyučuje, je prostor oddělený pro ženy. Tento prostor ženy odděluje 
od svatého místa uctívání při židovských bohoslužbách. Aby jejich přítomnost nebyla 
vyrušením, jsou odděleny bariérou. Dnes bychom řekli diskriminační bariérou. Je to buď 
oddělená chodba, ochoz, nebo prostor oddělený mříží. 

Teď si představte úplně sehnutou ženu. Ne trochu schoulenou, ale úplně sehnutou. Nejde 
zlehka, ale s úsilím přichází do synagógy. Dnes vyučuje Ježíš. To je ten co dělá zázraky. 
Říkají o něm, že by to mohl být Mesiáš. 

A Ježíš právě mluví. Co? Boží slovo. Stojí nebo sedí (Luk.4,20) a zatímco vyučuje zůstává 
v Duchu Svatém napojen na Boha, na Otce. Věděl Ježíš o té ženě, která sehnutá někde tam 
vzadu stranou naslouchá Jeho slovům? Věděl o ní dříve, než jí spatřil? Věřím, že ano. Věděl 
dokonce o tom, že je spoutaná satanem už 18 let. Mohl o ní vědět skrze modlitbu, a mohl 
s ním Duch svatý o ní mluvit, zatímco vyučoval. Věřím, že jí v zástupu hledal zrakem. Je 
psáno„ když jí spatřil zrakem“. A možné je i to, že o ní vůbec předem nevěděl. A jak mluvil, 
rozhlížel se po svých posluchačích. Viděl důležité muže, starce i mladíky, jak se soustředí na 
výklad slova. Mohl číst v jejich tvářích, co je v jejich srdcích. Díval se dál. A pak jeho zrak 
pronikl bariérou rozdělení a uviděl sehnutou ženu. Plný lásky a soucitu už nečekal na potom, 
nečekal, až dokončí vyučování, nečekal, až se s ní setká venku někde stranou. Ne nečekal. 
Když jí Ježíš spatřil, zavolal jí k sobě.  
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Zavolal jí k sobě, to znamená dopředu, na místo určené pouze mužům, na místo kam žádná 
žena neměla přístup. To byl skandál. To bylo hrubé a násilné porušení židovských tradic. Ne 
Božích tradic, ale předpisů, které si vymysleli lidé. A Ježíš v Markově evang. 7:13 o tom říká: 

Rušíte Boží slovo svou tradicí, kterou jste ustanovili. NBK 
pozn.Invalidando la palabra de Dios con vuestra tradición. 

Wniwecz obracając słowo Boże ustawą waszą, którąście ustawili. 
Making the word of God of none effect through your tradition. 
Uvádím různé překlady pro sílu tohoto výroku. 

Lidská tradice ruší Boží slovo, činí invalidu z Božího slova, vniveč obrací Boží slovo, 
činí Boží slovo neefektivní. Bůh učinil člověka jako muže a ženu. Muž. Žena. Dvě lidské 
bytosti, které v Božích očích mají stejnou hodnotu. Člověk však svými zákony a tradicemi 
popřel Boží dílo. 
 

Vraťme se zpátky do synagogy. Ježíš volá ženu k sobě. Pravděpodobně kvůli své nemoci  
žena Ježíše ani nemohla vidět. Hledíc k zemi, náhle slyší ten hlas naděje, který zní celou 
synagogou. 

 Mne? To volá mne? Já mám jít dopředu? Ten hlas jí z uší proniká až do srdce a celou její 
bytostí zní: POJĎ KE MNĚ! Ten hlas, ta moc, ta láska, ta naděje. Když Tě Ježíš zavolá, 
musíš vykročit. Musíš. Navzdory tradicím, navzdory pohoršeným zrakům, navzdory 
nenávisti, navzdory jedovatým jazykům, navzdory bariérám. Vykroč! Důvěřuj mu! Neboj se. 
Jsi má dcera, praví Otec. Já jsem s tebou. Nic tě nedokáže oddělit od mé lásky. (Izajáš 43:1; 
Luk. 8:50 ; 2 Kor.6:18 ; Izaj.41:10; Žid.13:5; Řím. 8:38) Musíš být odvážná, abys mohla být 
tím, kým tě Bůh chce mít. Nesmíš se bát lidí, když chceš jít tam, kam tě volá Ježíš. Boha je 
třeba poslouchat, ne lidi. Petr a Jan odpověděli veleknězi a ostatním nejvyšším židovským 
představitelům, také znalcům zákona a starším: "Posuďte sami, zda je před Bohem správné, 
abychom poslouchali vás, a ne jeho."  Skutky  4:19 a 5:29   

Někdy z člověka, který je ve vysokém postavení, nebo má uniformu, nebo pokročilý věk, 
máme větší respekt, než z Boha. Někdy dáme víc na tradice a morálku, na to co by si o nás 
řekl ten nebo tamten, než bychom poslechli Boží slovo. Na tváři zbožný výraz, na čele nápis 
slušná žena, manželka a matka žijeme tak, jak se od nás očekává, než bychom žili originální 
jedinečný život, ke kterému nás Bůh povolal. Žijeme povinnosti a ne víru. Je rozdíl mezi 
náboženstvím a vztahem, mezi zákonem a láskou, mezi tradicí a pravdou, mezi pohrdáním 
a slitováním, mezi nemilostí a milostí. Pokud se jako křesťanka skloníš před tradicí a lidskými 
výmysly, pokud se necháš omezit konvencemi a kulturou, omezíš tím Krista v sobě. Duch 
svatý v tobě nechce být umlčen a sedět doma v koutku. Možná sklidíš uznání od těch, kteří 
chtějí mít svět plný tichých a cupitavých žen. Ale možná bude na tvých rukou krev těch, 
kterým jsi místo tichosti, měla zvěstovat evangelium. Mnoho křesťanů mi řeklo, víš já 
nikomu Boha nevnucuji, já žiju příkladný křesťanský život a já vlastně zvěstuji evangelium 
svým životem. A když ti nevěřící uvidí jak žiju, tak je to může přivést k Bohu. Ne to je lež. 
To je morálka. Mnozí se možná budou cítit zahanbeni nebo odsouzeni, když porovnají svůj 
život s tvým, ale kdo jim řekne, že Kristus už zaplatil za jejich hříchy? Kdo jim řekne, že jsou 
milovaní a vzácní a že Bůh má pro ně ještě mnohem víc, než mohou vidět ve tvém životě? 
Vždyť co oko nevidělo a ucho neslyšelo, co ani na lidskou mysl nepřišlo, to připravil Bůh 
těm, kdo ho milují. A jak mohou uvěřit, když neuslyší z tvých úst? Že jsi nebyla poslána 
zvěstovat evangelium ? To jsi asi ještě nikdy nečetla Novou smlouvu. Ti kdo viděli co Ježíš 
činil, chválili Boha a všem o tom vyprávěli a z mnoha uzdravených a osvobozených žen i 
mužů se stali poslové dobrých zpráv. A Ježíš stále a stále praví totéž. 
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 POJĎ KE MNĚ!  
 POJĎ ZA MNOU!  
 A JDI KE VŠEM…! 

 
POJĎ KE MNĚ. Oči všech se náhle upřely na neznámou, sehnutou ženu. A ona před jejich 

zraky s námahou vyšla z místa podřadnosti a pomalu míří dopředu k Ježíši. Ježíšův hlas, Jeho 
slovo a její srdce jí vedou a ona překonává bariéry. Tak jako Ježíšovo slovo a Petrova víra, 
způsobily, že šel Petr po vodě. 

 ŽENO, JSI ZPROŠTĚNA SVÉ NEMOCI.  
 pozn.  angl. KJV You are loosed, šp. RV libre eres. 

Jinými slovy: Jsi uvolněná z pout! Jsi zbavena zlého!  Jsi svobodná! Je ti odpuštěno! Jsi 
rozvázána z moci satana do lásky Boží. Bůh chce na tobě zjevit svou lásku, své milosrdenství. 

ŽENO JSI VOLNÁ! Ježíš tento výrok říká o každé ženě. Jednou provždy tak prohlásil 
ženu svobodnou. Ježíš tímto skutkem mluví ke všem ženám. Jako žena, ty můžeš svědčit 
o mne. Ty můžeš stát na tomto svatém místě (kde se vyučuje, za kazatelnou). Já jsem tě 
povolal. Ty tady můžeš chválit Boha, ty můžeš kázat, ty můžeš být můj posel, můj hlas. 
Zákoníci a farizeové, představení synagogy, autority a starší tě možná neoceňují, ale Já ANO. 
Oni ti sem zakazovali přístup a vyhradili ti vzdálené místo, ale ty jsi teď v centru mé 
pozornosti. Tvé okovy jsou rozlomeny. Tvé jho zničeno. Jsi povolaná z tradice do svobody. 
Jsi důležitá. Máš hodnotu.  

VLOŽIL NA NÍ RUCE A ONA SE IHNED NAROVNALA A OSLAVOVALA BOHA. 
Ježíš porušil hned několik náboženských a kulturních pravidel. Promluvil k ženě na 
veřejnosti, což bylo podle tehdejších zvyklostí zakázané. Nejen, že k ní promluvil, on se jí 
dokonce veřejně dotkl. A to na svatém místě. Zavolal jí na místo vyhrazené pouze a jedině 
mužům, a co víc, až na místo určené pouze pro vykladače svatého Písma, dnes bychom řekli 
ke kazatelně. A dovolil si uzdravit jí v sobotu, v den, kdy se nesmí pracovat. Viděno očima 
některých farizeů a zákoníků, to bylo trestuhodné přestoupení. Neslýchané. Pobuřující. 
Skandální. Ta žena by mohla být ukamenována, protože to co udělala, je neslučitelné se 
svatým zákonem. Takže představený synagogy má právo se hněvat. 

Ale Pán mu odpověděl: "Pokrytče! Neodvazuje každý z vás v sobotu svého vola nebo osla 
od žlabu a nevodí ho napájet? A tato žena, dcera Abrahamova, kterou satan držel svázanou - 
hle, už osmnáct let - neměla být rozvázána z toho pouta v sobotní den?"  

Jinými slovy usvědčil toho přesvatého muže, že skrývá za svými slovy své skutečné 
smýšlení. Že si cení více dobytka, než ženy. Ženy, která je stejně jako onen muž stvořena 
podle obrazu Boha. Kterého Boha? Toho, na jehož slovo se představený synagógy odvolával. 
Ten muž, který studoval Písmo a dovolával se Boha, nepoznal, že před jeho zraky stojí Bůh 
v těle. Neznal Boží lásku ani slitování. Jak mohl tvrdit, že zná Boží slovo?  

Ona žena byla pod Abrahamovou smlouvou požehnání. Nepřestala být dcerou 
Abrahamovou, ani když jí satan držel spoutanou. Pod touto smlouvou byli i náboženští 
vůdcové v synagóze. Oni měli znát Boha, jako Jehovu Rafa, toho, který uzdravuje. Na tolika 
místech starého zákona, je o tom jasně řečeno, že Bůh uzdravuje svůj lid. Byli to právě tito 
muži v synagoze, kteří měli udělat to, co udělal Ježíš a uzdravit tuto ženu, v kterýkoliv 
z ostatních šesti dnů v týdnu. Místo toho byli ochotni obvinit Ježíše, diskutovat o vhodnosti 
či nevhodnosti toho co se stalo a jak se to stalo. Když už jsme u toho, náboženství má vždy 
jen diskuse a kritiku. Víra a láska má skutky. Budeš li chodit láskou a vírou nebuď 
překvapená, že tě náboženství bude kritizovat. Náboženství nenávidí lásku a víru. Osmnáct let 
den co den, spoutaná. Kolikrát za ty roky se ta drahá a vzácná žena dobelhala do synagogy? 
Zajímala někoho ze všech těch důležitých svatých mužů?  
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Všichni Ježíšovi protivníci byli zahanbeni, ale všechen zástup se radoval ze všech těch 
slavných skutků, které Ježíš dělal. Ten den byli všichni lidé v synagóze postaveni před 
volbu. Mohli následovat náboženství, které vidělo jen důležitost zákona. Nebo mohli 
následovat Ježíše, který viděl zlomeného člověka, ve svázané ženě. 

 V podstatě máme dnes tutéž volbu. Buď Ježíš nebo náboženství. To jsou dva rozdílné 
světy, dvě rozdílné cesty, dva rozdílné konce. Život a smrt. 

Ta žena, která se dobelhala až na místo, kam jí Ježíš povolal, překročila ten den všechny 
své limity, omezení a nemožnosti. Když tě Bůh k něčemu povolá, není to podle tvých 
schopností či neschopností. Jak jsi úžasná či neschopná. Není to podle tvých možností či 
nemožností. Jestli jsi bohatá či chudá. Není to podle toho, kde jsi slabá nebo silná. Ať už 
fyzicky či duševně. Není to podle toho, jakou máš minulost nebo v jakých okolnostech se 
právě nacházíš. Není to ve shodě s tvými limity, omezeními a hranicemi. 

 
 On je počátek i konec, On je na začátku i na konci a po celou dobu mezi tím. 
 On nemá limity ani hranice. U Něj a s Ním a v Něm je možné všechno. 
 PROSÍM nelimituj Boha svou myslí, svými představami, svými výmluvami. 

Prosím tě o to na místě Kristově. 
 

Možná si říkáš, já nejsem svázaná jako ta žena, nejsem sehnutá, nejsem nemocná. Ale 
možná ses sehnula pod jho podřadnosti a méněcennosti. Uvěřila jsi, že máš menší hodnotu 
a omezenější možnosti než muži. Jen proto, že jsi žena. Protože bratři ti řekli, že v tom je 
poslušnost Bohu a autoritám v církvi. A ty jsi tak začala smýšlet sama o sobě i o ostatních 
ženách. Jestli je to tak, změň smýšlení. Odpusť a následuj Ježíše. A možná tě zajímá co si 
počít se slovy apoštola Pavla, že učit ženě nedovoluje a ženy, ať ve shromáždění mlčí? 
K tomu se vrátíme v některé z dalších kapitol. Teď se dívej na Ježíše. On byl za tebe 
ukřižován, jemu patříš a On je tvůj Pán. A za to se modlím, abys Ho poznala a viděla k jaké 
naději tě povolal a jak bohaté a slavné je i tvé dědictví uprostřed jeho svatého lidu.  

Ten den se oné ženě změnil celý její svět. Celý život se jí změnil v jediném okamžiku, kdy 
poslechla Ježíšovu výzvu, přišla k Němu a On se jí dotkl. Osmnáct let se dívala do země, 
na své nohy. Osmnáct let možná neviděla sama sebe v zrcadle, nebo viděla svůj obraz 
pokroucený. Určitě to nebyl ten obraz, ke kterému byla stvořená. Když šla, viděla možná pár 
metrů před sebou a možná ani to ne. Ostatní viděli obzory, nebe, slunce, hvězdy. Ona měla 
před očima nemožnosti, zatímco ostatní viděli příležitosti. Ona byla svázaná, zatímco ostatní 
byli svobodní. 

Ale ten den, Ježíš jí dal novou identitu, nový začátek, nové postavení, nové obzory, nové 
možnosti, nové výšiny, nové vidění světa i sebe samé. 

 
 Ženo, jsi zproštěna své nemoci. Buď uzdravena. 
 Ženo, jsi zproštěna prokletí. Buď požehnána.  
 Ženo, jsi vysvobozena z pout. Buď svobodná. 
 Ženo, jsi zbavena jha. Narovnej se, a pohlédni vzhůru.  
 Ženo, jsi vzácná, milovaná, chtěná. Jdi a pověz všem, jak dobré věci ti Bůh učinil. 

 
 
Roky jsem tento příběh v Bibli četla a viděla jsem v něm sice Ježíšovo slitování, ale více jsem 
se zaměřovala na Ježíšovu moc tu ženu uzdravit. Až když jsem četla výklad tohoto příběhu 
z perspektivy ponížené sehnuté ženy a o tom, jak jí Ježíš povýšil, našla jsem nový Ježíšův 
(Boží) pohled na ženy 
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zvěstovala Krista 

 

 
 
Když se Pán dověděl, že farizeové uslyšeli, jak on získává a křtí více 

učedníků než Jan - ač Ježíš sám nekřtil, nýbrž jeho učedníci - opustil Judsko a 
odešel opět do Galileje. Musel však projít Samařskem. Na té cestě přišel k 
samařskému městu jménem Sychar, v blízkosti pole, jež dal Jákob svému syny 
Josefovi; tam byla Jákobova studna. Ježíš, unaven cestou, usedl u té studny. 
Bylo kolem poledne.  

Tu přichází samařská žena, aby načerpala vody. Ježíš jí řekne: "Dej mi pít!" -
 Jeho učedníci odešli před tím do města, aby nakoupili něco k jídlu.  Samařská 
žena mu odpoví: "Jak ty jako Žid, můžeš chtít ode mne, Samařanky, abych ti 
dala napít?" Židé se totiž se Samařany nestýkají. Ježíš jí odpověděl: "Kdybys 
znala, co dává Bůh, a věděla, kdo ti říká, abys mu dala pít, požádala bys ty jeho, 
a on by ti dal vodu živou." Žena mu řekla: "Pane, ani vědro nemáš a studna je 
hluboká, kde tedy vezmeš tu živou vodu? Jsi snad větší než náš praotec Jákob, 
který nám tuto studnu dal? Sám z ní pil, stejně jako jeho synové i jeho 
stáda." Ježíš jí odpověděl: "Každý, kdo pije tuto vodu, bude mít opět žízeň. Kdo 
by se však napil vody, kterou mu dám já, nebude žíznit navěky. Voda, kterou 
mu dám, stane se v něm pramenem, vyvěrajícím k životu věčnému." 

Ta žena mu řekla: "Pane, dej mi té vody, abych už nežíznila a nemusela už 
sem chodit pro vodu." Ježíš jí řekl: "Jdi, zavolej svého muže a přijď sem!" Žena 
mu řekla: "Nemám muže." Nato jí řekl Ježíš: "Správně jsi odpověděla, že nemáš 
muže. Vždyť jsi měla pět mužů, a ten, kterého máš nyní, není tvůj muž. To jsi 
řekla pravdu." 

Žena mu řekla: "Pane, vidím, že jsi prorok. Naši předkové uctívali Boha na 
této hoře, ale vy říkáte, že místo, na němž má být Bůh uctíván, je v 
Jeruzalémě!" Ježíš jí odpoví: "Věř mi, ženo, že přichází hodina, kdy nebudete 
ctít Otce ani na této hoře ani v Jeruzalémě. Vy uctíváte, co neznáte; my 
uctíváme, co známe, neboť spása je ze Židů. Ale přichází hodina, ano již je tu, 
kdy ti, kteří Boha opravdově ctí, budou ho uctívat v Duchu a v pravdě. A Otec si 
přeje, aby ho lidé takto ctili. Bůh je Duch a ti, kdo ho uctívají, mají tak činit v 
Duchu a v pravdě." 

Žena mu řekla: "Vím, že přichází Mesiáš, zvaný Kristus. Ten až přijde, 
oznámí nám všecko." Ježíš jí řekl: "Já jsem to - ten, který k tobě mluví." Vtom 
přišli jeho učedníci a divili se, že rozmlouvá s ženou. Nikdo však neřekl `nač se 
ptáš´ nebo `proč s ní mluvíš?´ Žena tam nechala svůj džbán a odešla do města a 
řekla lidem: "Pojďte se podívat na člověka, který mi řekl všecko co jsem dělala. 
Není to snad Mesiáš?" Vyšli tedy z města a šli k němu.   JAN 4:1- 42   

 26



Mezi tím ho prosili jeho učedníci: "Mistře, pojez něco!" On jim řekl: "Já mám 
k nasycení pokrm, který vy neznáte." Učedníci si mezi sebou říkali: "Přinesl mu 
snad někdo něco k jídlu?" Ježíš jim řekl: "Můj pokrm jest, abych činil vůli toho, 
který mě poslal, a dokonal jeho dílo.  

Neříkáte snad: Ještě čtyři měsíce a budou žně? Hle, pravím vám, pozvedněte 
zraky a pohleďte na pole, že již zbělela ke žni. Již přijímá odměnu ten, kdo žne, 
a shromažďuje úrodu k věčnému životu, aby se společně radovali rozsévač i 
žnec. Přitom je pravdivé rčení, že jeden rozsévá a druhý žne.  Já jsem vás poslal, 
abyste žali tam, kde jste nepracovali. Jiní pracovali a vy v jejich práci 
pokračujete." 

Mnoho Samařanů z onoho města v něho uvěřilo pro slovo té ženy, která 
svědčila: "Všecko mi řekl, co jsem dělala." Když k němu ti Samařané přišli, 
prosili ho, aby u nich zůstal. I zůstal tam dva dny. A ještě mnohem víc jich 
uvěřilo pro jeho slovo. Oné ženě pak říkali: "Teď už věříme ne proto, cos nám o 
něm řekla; sami jsme ho slyšeli a víme, že toto je opravdu Spasitel světa." 
 

Pojďme se na teno příběh podívat nejprve v souvislostech. Je poledne, šestá hodina od 
východu slunce. Kdo může, ukryje se před žárem v domě, nebo alespoň ve stínu. Ježíš je na 
cestě z Judska do Galileje. Nedávno v Galileji na svadbě proměnil vodu ve víno. Na 
velikonoce byl v Jeruzalémě. Tam vzbudil rozruch, když vypráskal bičem překupníky z 
božího chrámu. Teď se vrací do rodné Galileje. 

Mezi Judskem na jihu a Galileou na severu leží Samaří. Cesta přes Samaří trvá několik dní. 
Samařané jsou potomci Izraelitů, kteří se po asyrském vpádu mísili s Babyloňany, Aramejci 
a ostatními přesídlenci. Poté co Samařané odvrhli pohanské kulty, dodržovali přísně Mojžíšův 
zákon. Judští Židé však považovali Samařany za nečisté, pohrdali jimi, a neměli s nimi příliš 
přátelské vztahy. V době Ježíše se mnoho Židů Samařsku vyhýbalo. Raději překročili Jordán 
a cestovali po jeho východním břehu a tak se Samaří vyhli. (Připomíná mi to jiný obraz,  
o kterém mluví Ježíš, jak se židovský kněz a levita vyhnuli zbitému muži, který ležel na 
cestě.) Ježíš se Samařsku nevyhýbal.  

A když je psáno, MUSEL VŠAK PROJÍT SAMAŘSKEM, neznamená to, že nebyla jiná 
cesta. Spíše se dá říci, že potřeboval projít Samařskem. Musel, protože to byla Boží vůle, aby 
tudy šel. Unaven cestou usedá u studně. Je sám, učedníci šli do města obstarat něco k jídlu. 
Přichází Samařská žena.  

Ženy obvykle chodily pro vodu brzo zrána nebo navečer, a chodily pospolu. Měly 
příležitost si popovídat a probrat novinky. Tato žena však přichází v neobvyklou hodinu, 
a přichází sama. Možná se necítila ve společnosti ostatních žen dobře, možná si už vyslechla 
dost všelijakých narážek a poznámek, možná jen chtěla být sama. Znáš ten pocit, když se 
člověk cítí jako černá ovce mezi bílými? Jestli neznáš buď ráda.  

Nedávno jsme byli v jedné církvi a Bůh mi ukázal jednu sestru. „Modli se za ní a řekni jí, 
že jí chci uzdravit srdce.“„Má nějakou nemoc srdce Pane?“ Nic. Žádná odpověď. Můj manžel 
kázal a po kázání pozval dopředu ty, kteří potřebovali modlitbu za uzdravení nebo 
vysvobození z nějaké závislosti. Zamávala jsem i na tu milou sestru, seděla až vzadu. Já? 
Ukázala na sebe. „ Ano, pojď sem také.“ Řekla jsem jí, co mi řekl Bůh a modlila jsem se tak, 
jak mě vedl Duch svatý. A pak mě Duch svatý vedl k něčemu neobvyklému. „Zůstaň tu ještě 
chvíli sestro. Bůh chce, aby to všichni slyšeli a věděli. Bůh ti praví, že jsi pro něj vzácná 
a převzácná, že tě miluje, a že jsi pro něj důležitá a cenná.“ V církvi bylo ticho. Lidé se 
usmívali a radostně pokyvovali hlavou. 
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 Odpoledne jsem se ptala: „Řekněte mi něco o té sestře.“„No víš, ona je dvakrát rozvedená 
a teď s někým žije.“ Tak to má tedy velkou odvahu chodit do církve a přiznávat se k Ježíši, 
pomyslela jsem si. A bylo mi jasné, co to slovo pro ní a také o ní před církví mělo znamenat. 
Bůh je láska. 

V souvislosti s příběhem o Samařance se teď chci krátce zmínit o rozvodu a žití s někým. 
V Malachiáši 2 kap.v.16, Bůh říká, ať každý nenávidí rozvod. Proč? Vraťme se do Genesis. 
Proto opustí muž svého otce i matku a přilne ke své ženě a stanou se jedním tělem. Oba dva 
byli nazí, člověk i jeho žena, ale nestyděli se. Genesis 2:24 ,25 

Když se dva lidé spolu vezmou, uzavřou spolu smlouvu, která je stvrzena o svatební noci 
krví.A dva lidé se stanou jedním tělem. Když se pak ti dva rozvedou, je to jako kdyby někdo 
jedno tělo rozsekl na půl. Odshora dolů. Zůstane pravá půlka hlavy, pravá strana trupu a pravá 
ruka a pravá noha a pravá plíce a pravá ledvina.Levá půlka těla je pryč. Asi to bude podobné, 
když jeden z manželů odejde z tohoto světa. 

Lidé, kteří vám řeknou, že rozvod nic není, LŽOU. Je to hluboká rána uvnitř a ponižujicí 
postavení navenek. Všechny naděje, plány, jistota lásky a intimní blízkosti, víra v pevný 
vztah, rodinné svazky, společní přátelé, všechno je přeťato. Optimismus a odvaha do 
budoucího života to všechno je v troskách. Trosky uvnitř, trosky okolo. Děti na půl 
nerozdělíš. A věci, které rozdělíš, ti budou v budoucnu připomínat minulost. A tak člověk 
pokrčí rameny, nasadí si masku, že se nic nestalo, spočítá kolik mu zbylo ze společných 
přátel, a na něco se vrhne. A zjistí, že má nový status ve společnosti. Někdo třeba může mít 
komplexy z toho, když ve zralém věku má napsáno v dokumentech svobodný, svobodná. 
Řeknu vám, daleko horší je mít cejch rozvedená. Znamená to, že člověk v životě něco 
nezvládl, že selhal v něčem zásadním a důležitém. Možná už při výběru partnera, nebo 
v samotném manželství. Možná pod tlakem okolností a možná z vlastní hlouposti. Rozvedená 
– to zní jako použitá a odložená. Selhávající nebo nechtěná. Když se řekne rozvedený muž, 
zní to jako by byl trochu chudák. Možná platí na děti a jeho bývalá žena ho nechce vidět, 
nebo má už jiného. Když se řekne rozvedená žena, zní to, jako že je divná. Asi se dostatečně 
svému manželovi nevěnovala jinak by od ní přece neodešel. 

Co o rozvodu nebo o rozluce říká Ježíš najdete v evangeliích. A v listech apoštola Pavla 
najdete další pokyny, rady a doporučení. Otázkou rozvodu a případného nového sňatku se z 
biblického hlediska, zabývá ve své knize Bůh je prostředníkem manželství i známý biblický 
učitel Derek Prince  

Já přidám už jen krátký příběh. Před několika lety se mě zeptal jeden Boží muž, misionář 
a pastor, manžel a otec dvou dětí. „Pavlo, může Bohu sloužit člověk, který je nebo byl 
rozvedený? Víš přece, že rozvod je hřích.“„Ano,“ odpověděla jsem mu. „Máš pravdu, rozvod 
je hřích. Je to horší nebo větší hřích než vražda? Bůh odpustil Saulovi, který pronásledoval 
Kristovu církev a dával mučit křesťany. Odpustil mu a učinil z něj apoštola Pavla oddaného 
služebníka Ježíše Krista. Je to snad tak, že Bůh odpouští vrahům, opilcům, zlodějům, 
násilníkům, prostitutkám, ale neodpustí tomu, kdo nezvládl manželství nebo vztah a rozvedl 
se? Je hřích malý a velký, horší a méně hrozný, nebo hřích je hřích? A co Kristus? Zemřel i za 
rozvedené, nebo je jeho krev nedostatečná? A je-li jeho krev dostatečná na odpuštění hříchů 
A TO JE, pak tedy, kdo je člověk, aby druhého ocejchoval a připomínal mu tak hřích, který 
mu Bůh odpustil?“ (A z druhé kapitoly víme, že u Boha už není žádný záznam o tom hříchu.) 
„Máš pravdu,“ řekl tenkrát onen Boží muž.  

Po několika letech po tomto rozhovoru jsme seděli u nás doma v kuchyni u stolu. Ten 
pastor, jeho manželka, můj manžel a já. Ptala jsem se, jak se daří jejich dceři. Je to krásná 
mladá žena, která miluje Ježíše. Když nám říkali, že se nedávno po krátkém manželství 
rozvedla, bylo mi jí moc líto. Vím, že utěšit, povzbudit, zahojit a obnovit jí může jen Ježíš. 
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Tyto řádky týkající se zkušenosti rozvodu jsem napsala i pro ty, kteří touto zkušeností 
nikdy neprošli a HALELUJA SLÁVA PÁNU buďte za to rádi. Ale prosím mějte milosrdné 
srdce pro ty, kteří tím prošli. Není to o tom souhlasit nebo podporovat někoho v hříchu, ale je 
to o tom, takovým člověkem nepohrdat a nedrásat už beztak hluboké jizvy. A také jsou tyto 
řádky určeny právě těm, kteří jsou jako Samařanka. Znají Boha, ctí ho, ale mezi lidmi mají 
cejch. Přijměte svobodu od odsouzení, přijměte odpuštění, nechte se uzdravit Boží láskou 
a slitováním, už se neohlížejte zpět, ale hleďte před sebe zpříma a směle. 

Co se týká žití s někým, mimo manželství, tzv. na hromádce, jako druh a družka, tedy 
tomu Bible jasně říká smilstvo, a pokud jsi v takové situaci, udělej změnu. A ty to víš lépe než 
já, co máš dělat. Udělej změnu. 

Tak a jsme připraveni vstoupit do příběhu. Nevíme, jestli těch pět mužů, které Samařská 
žena měla, zemřelo nebo jí dali rozlukový lístek, nebo od nich odešla ona. Nevíme. Právě teď 
žena přichází ke studni. U studně sedí muž. Je to Žid. Čerpání vody by mělo proběhnout 
mlčky. Ale k jejímu údivu, jí muž žádá o vodu. Jeho prosba je spíše důvod k zahájení 
rozhovoru. Ten muž je nějaký zvláštní. Žena má dostatek odvahy vyslovit otázku, která jí vrtá 
hlavou. "Jak ty jako Žid, můžeš chtít ode mne, Samařanky, abych ti dala napít?" Jeho 
odpověď je ještě více nečekaná a vzbudila v ženě jen další otázky. Co dává Bůh? O jaké živé 
vodě to mluví? Pramen ve mně? A když tedy má tu živou vodu a chce mi jí dát, a chce, abych 
ho požádala, tedy: „Pane, dej mi té vody, abych už nežíznila a nemusela už sem chodit pro 
vodu." Žena je zvědavá a poslušně žádá o tu zvláštní vodu. Místo toho dostává od Ježíše 
příkaz. „Jdi, zavolej svého manžela a přijď sem!" Žena mu řekla: "Nemám manžela.“ Nato jí 
řekl Ježíš: "Správně jsi odpověděla, že nemáš manžela. Vždyť jsi měla pět manželů, a ten, 
kterého máš nyní, není tvůj manžel. To jsi řekla pravdu.“ 
 pozn. v českých překladech je zavolej svého muže, v angl KJV manžela, šp. RV manžela.  

Až do této chvíle se jednalo o vodě a mluvilo se také o praotci Jákobovi. Rozhovor byl 
neobvyklý, ale žena netušila, jak dobře jí Ježíš zná. Ježíš věděl kdo Samařanka je. Všechny 
lidi znal. Dobře věděl, co je v člověku. (Jan 2:24a25)  

Jak dobře mě zná? Odkud to ví? Co všechno o mne ví? Všechno. Ví, kdo jsem a nestydí se 
se mnou mluvit? V jeho hlase nebylo odsouzení, ani pohrdání. Dokonce ocenil její upřimnost. 
A jeho hlas důstojný, plný života a lásky, pronikl až za ochrané hradby, kterými své srdce 
chránila před svíravou bolestí z lidského odsouzení. Ten muž je jistě svatý prorok. Je-li 
prorok Boží, tedy ať mi řekne, jak mám uctívat Boha.  

Samařanka se mohla začít obhajovat, vysvětlovat svou situaci, co, jak a proč. Mohla 
očekávat kázání o tom, jak má řádně žít. Ale ona nebyla zaměřená na sebe. Byla zaměřená 
na Boha. Ona byla zbožná. Podle lidských měřítek byla diskvalifikována z Boží lásky, z Boží 
přízně. Byla ze Samaří, žena, která neměla v pořádku rodinné záležitosti a nežila řádně podle 
zákona. Ale je psáno, že Bůh hledí na srdce a její srdce bylo hladové po Bohu. Když mluvila 
s Ježíšem, mohla s ním mluvit o čemkoliv. Ale jí zajímalo, kde uctívat Boha. Když máme my 
Samařané stejného Boha jako vy Židé, proč říkáte, že musí být uctíván v Jeruzalémě? 
A zatímco jí Ježíš odpovídal a mluvil o nové hodině, o novém čase, o novém způsobu 
uctívání Boha, Samařanka dostala zjevení, že Ježíš mluví o příchodu Mesiáše. Ta žena byla 
citlivá pro Boží věci. A Ježíš se jí dal poznat jako Mesiáš. Kristus. Ten Pomazaný od Boha. 
A v Jan 2:24 je psáno, že Ježíš se lidem v Jeruzalémě nesvěřil s tím kdo je. A tady odhaluje 
svou totožnost Samařské ženě 

Přicházejí učedníci. Proč rozmlouvá se ženou? O čem s ní mluví? Na co se jí ptal? Diví se, 
ale koneckonců to není pro ně důležité. Přinesli přece jídlo, a Ježíš má jistě hlad. Ta žena tu 
nechala svůj džbán a odešla. Můžeme se všichni napít. 

Samařanka tam nechala svůj džbán. Teď spěchá. Rychle. Rychle. Kdo by se teď staral 
o džbán, brzo se pro něj vrátím. Opravdu je to Mesiáš? Setkala jsem se s Mesiášem? Ano. 
Určitě. Vím to ve svém srdci. JE TO MESIÁŠ.  
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Uvěří mi? A co jim řeknu? Jak jim to řeknu? Neřeknou mi, že jsem se zbláznila? A bude 
tam ještě, až se vrátím? „Lidi, lidi, pojďte všichni sem. Pojďte se podívat NA ČLOVĚKA, 
který mi řekl, všechno, co jsem dělala. Řekl, mi že je Mesiáš. On přišel. Je to ON. Pojďte 
se podívat. Je tam u Jákobovy studny.“ V jejím hlase byla síla přesvědčení. Síla víry. Síla 
života. Stalo se něco mimořádného. Proč by Žid procházel tudy? A proč by rozmlouval 
se ženou? A proč by s ní mluvil o svatých věcech? Proč by jí řekl, že je Mesiáš? Není to 
podivné? Naši otcové a otcové našich otců očekávali Mesiáše. Co se to děje? V hlase té ženy 
je vroucnost a smělost. POJĎME SE PŘESVĚDČIT . 

Mezitím u studny učedníci prosí Ježíše, aby něco pojedl. Ale Ježíš s nimi mluví o polích 
a o sklizni. Víme, že pole je svět a sklizeň, je sklizení duší do Božího království. A Ježíš říká, 
že lidé jsou připraveni.  

To, že lidé jsou připraveni, stále platí. I dnes. Někdo říká, budeme sklízet, až bude 
probuzení, až bude jiná duchovní atmosféra, až bude církev připravená, až, až, až. Bůh říká 
DNES JE DEN SPASENÍ. DNES. Včerejšek už nezměníš, už se stal. A někteří lidé odešli z 
tohoto světa, aniž by slyšeli evangelium. Zítra může být pozdě, protože zítra už tu nemusí být 
ti, kdo jsou tu ještě dnes. Zítra se může vrátit Pán a už nebude žádné až. Až. Nejednou se nám 
stalo, že jsme někomu zvěstovali Ježíše Krista. Ten člověk uvěřil evangeliu, přijal Ježíše, jako 
svého Pána, a za pár dní odešel z tohoto světa na věčnost. Díky Bohu, že jsme mu mohli 
zvěstovat věčný život, odpuštění hříchů a smíření s Bohem skrze Ježíše Krista. Haleluja, díky 
Bohu. Víme, kam šel. Tam, kde je jeho Pán. Ještě čtyři měsíce a budou žně? Nedívej se do 
kalendáře, ale podívej se na pole. Již zbělela ke žni. Jeden rozsívá, jiný zalévá a jiný sklidí. 
Není to zásluha jednoho člověka. Jestli zaséváš Boží slovo, přinese úrodu života. Jestli 
zaséváš zkušenosti, morálku, filozofii, náboženství, přinese to úrodu, podle svého druhu. 

 Samařané uvěřili v Ježíše Krista pro svědectví té ženy. Uvěřili v Něj dříve, než dorazili ke 
studni, aby Ho pozvali a nabídli mu pohostinství. Ta milá Samařanka přivedla k Mesiáši 
zřejmě více duší, než kdokoliv jiný z lidí, o kterých se píše v evangeliích. Víme, že mnozí Ho 
zvěstovali. Ale ona Samařanka přivedla zástup přímo k Ježíši. I zůstal tam Ježíš s nimi dva 
dny. A ještě mnohem víc jich uvěřilo pro jeho slovo. Oné ženě pak říkali: "Teď už věříme ne 
proto, cos nám o něm řekla; sami jsme ho slyšeli a víme, že toto je opravdu Spasitel světa." 

Takže díky Samařance a tomu co ona udělala, mnozí uvěřili v Ježíše Krista. V osmé 
kapitole skutků sestoupil Filip do města Samaří, což je kousek nad městem Sychar, kde se 
odehrál náš příběh. Filip tam zvěstoval Krista, a děly se znamení, divy a zázraky. Bezpochyby 
tam už o Kristu mnozí slyšeli a někteří v Něj i věřili. A tak měl Filip pole už připravené 
k další žni. 

Všimni si, že Ježíš Samařanku neposlal zvěstovat jeho příchod. Ona sama byla tak plná 
setkání s Kristem, že si to nechtěla nechat jen pro sebe. A Petr a Jan svědčí: „o tom, co jsme 
viděli a slyšeli, nemůžeme mlčet.“ Pokud jsi přijala Ježíše, jako svého Pána, nemáš právo 
uvěznit Ho v sobě. On chce být sdílen skrze tvá ústa, skrze tvé svědectví a skutky. 

 Vraťme se ještě k Samařance a k jejímu podivuhodnému setkání. Předpokládám, že toto 
setkání jí změnilo život. Když se setkáš s Ježíšem, to tě změní. Kdo teď proti ní vznese 
žalobu? Kdo jí odsoudí? Kdo jí odloučí od lásky Kristovy? V Ježíšových slovech se odráží 
Jeho postoj. Vím, kdo jsi, vím o tom, jak teď žiješ, ale nepřišel jsem tě soudit. Mě zajímáš 
TY, ženo. Zajímáš mě, protože kvůli tomuto setkání, jsem MUSEL projít Samařím. 

Ježíš dal té ženě nový ZÁMĚR. Záměr. Křesťanství není o zákonech, není o strukturách, 
není o mocenském postavení, ani o křesťanské kariéře. Křesťanství je o tom, že Bůh má 
úžasný, originální záměr s tvým životem. Samařanka se stala hlasem naděje pro své okolí 
a její všední, nedůležitý, možná i opovrhovaný život dostal úžasný božský záměr. 
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Tak i tobě chci milá sestro říct. Jestli tebou ostatní opovrhují pro tvou minulost nebo 
současnost, jestli tě odmítla společnost nebo náboženská tradice, jestli nepřijímají v církvi 
tvou službu jen proto, že jsi žena, odpusť. Pusť to od sebe a svobodná jdi v Ježíšově jménu 
tam, kde tvé svědectví přijmou. Jdi mezi ztracené, zlomené, jdi do světa a služ lidem 
evangeliem a životem. Vkládej ruce na nemocné, potěš ztrápené a přiveď je k Ježíši. Původně 
jsem uvažovala o tom, že semeno tohoto příběhu nazvu o milosrdné Samařance. Chceš -li 
někomu prokázat lásku, sdílej s ním evangelium. Chceš-li někomu prokázat milosrdenství, 
zvěstuj mu evangelium. 

 Příběhy o Ježíši jsou zároveň i příběhy o nás. Podívej se ještě jednou na ten příběh. Kam 
bys v něm umístila sebe? Jsi na místě Samařanky? Setkej se s Kristem a přijmi jeho záměr pro 
tvůj život. Jsi na místě učedníků? Chtěli posloužit Ježíši tím, že pro Něj obstarali jídlo 
a donesli mu ho. Divili se, že vůbec ztratil nějaké slovo se ženou. Oni se vůbec učedníci 
s Ježíšem často divili. Viděli divy a byli z toho udivení. Byl to div, že Ježíš mluvil se 
Samařskou ženou? Pro učedníky ano, takže se divili. A nejspíš jim úplně uniklo, co se tam 
odehrálo. Nevím, jestli tehdy porozuměli, o jakých polích Ježíš mluví. Možná přitom mysleli 
na chleba. Jak asi přijali nabídku pohostinství? Pozvání je člověku vždy milé, zvláště, když 
putuje. Ale pobývat zrovna u Samařanů? Dost na tom, že jsme se Samaří nevyhnuli jako 
ostatní Židé a teď ještě máme s nimi stolovat? Nebo jsi v tom zástupu? Ochotná uvěřit 
Samařance? Nebo se vidíš na místě Kristově tam, kde máme být každý z nás? (2 Kor.5:20, 
1 Jan 4:17, Kol.1:27, Gal.2:20 a 3:27 atd.) 

Kdysi před lety v Praze sloužila jedna požehnaná sestra z Holandska. Bylo to na 
konferenci Aglow. Asi kázala příběh o Samařance, to už si přesně nepamatuji. Ale jednu věc 
si pamatuji jasně a zřetelně. Řekla, ať na chvíli zavřeme oči, ztišíme se před Pánem, 
a představíme si sebe, jak přicházíme ke studni, a mluví s námi Ježíš. A opravdu, když jsem 
si to představila, Ježíš se mne zeptal: „Pavlo, věříš, že tě mám rád?“ Ta jediná otázka mě 
dostala. Zasáhla mě do živého. Do citlivého. Do nejniternějšího skrytého místa. Z mých očí 
se řinuly slzy. Věděla jsem, že nejde lhát. „Ne Pane, nevěřím.“ Bylo to asi rok poté, co jsem 
odevzdala svůj život Ježíši, chodila jsem do církve a byla jsem s Bohem šťastná. Ani jsem to 
nevěděla, co bylo hluboko v mém srdci. Nevěřila jsem, že mě Ježíš miluje takovou, jaká jsem. 
Nevěřila jsem, že mě má vůbec rád. V té době jsem se styděla za nějaké věci z minulosti 
i tehdejší současnosti. Navenek to možná nebylo poznat. Možná jsem se tvářila sebejistě. Ale 
vevnitř byla bolest, vina, zmatek, a čerstvé rány. Věděla jsem, že mi Bůh odpustil, věděla 
jsem, že mě přijal mezi své děti, ale to, že mne miluje, jsem přijímala jako informaci, která z 
hlavy nepronikla do srdce. Nevěřila jsem tomu pro sebe a u sebe. Nebylo to pro mne osobní, 
jak osobní je láska ve vztahu. A Ježíš jedinou jemnou otázkou začal uzdravovat jednu zcela 
konkrétní oblast v mé duši. Tenkrát jsem nebyla vyučená ve Slovu tak, jako dnes. Neznala 
jsem Jeho lásku tak, jako dnes. Apoštol Pavel se modlí, aby církev poznala Kristovu lásku, 
která přesahuje každé poznání. A tak to je. 

 Cílem vyučování je láska. Láska na počátku, láska na konci, láska všechno mezi počátkem 
i koncem. Je psáno BŮH JE LÁSKA. Zkus si někdy dosadit ve své Bibli všude, kde je psáno 
Bůh, nebo některé z Jeho jmen, LÁSKA. 

 Na počátku stvořila LÁSKA nebe a zemi. LÁSKA stvořila člověka, aby byl jejím 
obrazem. LÁSKA je můj pastýř. To Slovo bylo LÁSKA. Neboť tak LÁSKA miluje svět, že 
dala… 

A jak to bylo tenkrát se mnou? Trochu jako s rybářem a apoštolem Petrem. Po nějaké 
době, když jsem se doma modlila, Ježíš se mne zeptal podruhé. A znovu jsem mu odpověděla: 
„Ne.“ A když se mne opět po nějaké době zeptal: „Už věříš, že tě mám rád?“ Křičelo to ve 
mně radostí.  

„ Věřím! Věřím! Věřím, že mne máš rád.“
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neodsouzená 

 

 
 
Ježíš však odešel na Olivovou horu. Na úsvitě přišel opět do chrámu 

a všechen lid se k němu shromažďoval. On se posadil a učil je. Tu k němu 
zákoníci a farizeové přivedou ženu, přistiženou při cizoložství; postavili ji 
doprostřed a řeknou mu: "Mistře, tato žena byla přistižena při činu jako 
cizoložnice. V zákoně nám Mojžíš přikázal takové kamenovat. Co říkáš ty?" 
Tou otázkou ho zkoušeli, aby ho mohli obžalovat. Ježíš se sklonil a psal prstem 
po zemi. Když však na něj nepřestávali naléhat, zvedl se a řekl: "Kdo z vás je 
bez hříchu, první hoď na ni kamenem!" A opět se sklonil a psal po zemi. Když 
to uslyšeli, zahanbeni ve svém svědomí vytráceli se jeden po druhém, starší 
nejprve, až tam zůstal sám s tou ženou, která stála před ním. Ježíš se zvedl a řekl 
jí: "Ženo, kde jsou ti, kdo na tebe žalovali? Nikdo tě neodsoudil?" Ona řekla: 
"Nikdo, Pane." Ježíš jí řekl: "Ani já tě neodsuzuji. Jdi a už nehřeš!" 
 Ježíš k nim opět promluvil a řekl: "Já jsem světlo světa; kdo mě následuje, 
nebude chodit ve tmě, ale bude mít světlo života." Jan 8:1–12   
 

Jsme v chrámu v Jeruzalémě. Ježíš vyučuje. Přichází skupina významných mužů a mezi 
nimi je žena. Muži jí postaví doprostřed, ať každý vidí tu hanebnici. Byla přistižená při činu, 
jako cizoložnice. I když je teď oblečená, jako by byla obnažená v božím chrámu. 

A muži znalí zákona Mojžíšova, tímto zákonem ospravedlňují své počínání. Mají 
příležitost Ježíše zkompromitovat, usvědčit, obžalovat a zabít. Z čeho ho chtěli obžalovat? 
Ježíš v předchozích kapitolách Janova evangelia o sobě prohlásil, že nepřišel lidi soudit, ale 
zachránit. Řekl Židům, že nikdo z nich nedodržuje Mojžíšův zákon. Nazýval Boha svým 
Otcem. Lidé o Něm říkali, že je Mesiáš. A Ježíš říká, že nepřišel zákon zrušit, ale naplnit. 
Farizeové a zákoníci hledali příležitosti, jak Ježíšovo učení veřejně prohlásit za falešné 
a Ježíše odsoudit, jako lživého proroka. Co říká Mojžíšův zákon o cizoložství? 

 Kdo se dopustí cizoložství s ženou někoho jiného, kdo cizoloží s ženou svého bližního, 
musí zemřít, cizoložník i cizoložnice. Leviticus 20:10 

 Když bude přistižen muž, že ležel s vdanou ženou, oba zemřou: muž, který ležel se ženou, 
i ta žena. Tak odstraníš zlo z Izraele. Deuteronomium 22:22. 

Cizoložství tedy znamená ulehnout na lože na místo, které patří a náleží někomu jinému. 
Tedy místo na loži vedle vdané ženy patří jejímu manželovi. Zákon, kterého se farizeové 
dovolávali, mluví o dvou lidech. O muži a o ženě. Je jasné, že žena se nedopustila cizoložství 
sama se sebou. Když jí tedy zákoníci a farizeové přistihli při činu, musel tam být i nějaký 
muž. Prakticky, jak jí mohli přistihnout? Byla to snad manželka jednoho z oněch farizeů či 
zákoníků? Kde se tam vzali všichni ostatní? Zavolal je její manžel? A kde je onen muž, který 
měl být ukamenován spolu s ní? Je snad mezi těmi ostatními, kteří na ni žalují? Jak to vlastně 
bylo? Kdo koho svedl? Co když to bylo všechno nastrojené? Ptal se jí někdo na něco? A když 
jí chtěli ukamenovat, mohli to přece udělat, aniž by se ptali Ježíše. Podle zákona na to měli 
právo. Proč jí přivedli do chrámu? Je jasné, že využili situace té ženy pro své záměry, aby 
dostali Ježíše. Ta žena je vůbec nezajímala. 
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Mistře, rabi, učiteli. Použili uctivé oslovení, ale v jejich srdci byly zlé motivy. Ježíš říká 
tento lid ctí mě rty, ale jejich srdce je daleko ode mne. A farizeům i zákoníkům později řekl, 
že navenek se zdají lidem jako spravedliví, ale uvnitř jsou plni pokrytectví. Podobají se tak 
bílým hrobům, které vypadají hezky zvenku, ale uvnitř jsou plné lidských kostí a všelijaké 
nečistoty. Uvnitř jsou mrtvé a špinavé věci. 

Mistře, co říkáš ty? To je dobrá otázka. Chceš li se nechat poučit od Ježíše. Chceš li se učit  
znát Boží vůli. Ale tato dobrá otázka, byla použita ďábelsky. A Ježíš na ní odpovídá svým 
gestem. Skloní se a mlčky píše prstem po zemi. 

Zákon, ach ano, zákon. Psán Božím prstem na kamenné desky. Proroci:„Odstraním 
z vašeho těla srdce kamenné a dám vám srdce z masa, uzavřu s domem izraelským i s domem 
judským novu smlouvu. Ne takovou smlouvu, jakou jsem uzavřel s jejich otci. Oni mou 
smlouvu porušili, ale já jsem zůstal jejich manželem, je výrok Hospodinův. Svůj zákon jim 
dám do nitra, vepíši jim jej do srdce. Ať tě neopouští milosrdenství a věrnost! Přivaž si je na 
hrdlo, napiš je na tabulku svého srdce. Milosrdenství je nad zákon. A dám jim jedno srdce 
a vložím do jejich nitra nového ducha. Ne kamenné desky, masité desky srdcí. Nelibuji ve 
smrti toho, kdo umírá.“ „Otče!“ „Nepřišel jsem odsoudit, ale zachránit. Oblehly mě jako 
vosy.“ 

To ticho trvá pro ženu nekonečně dlouho.„Co řekne ten muž? Odsoudí mě k smrti? Jaký 
bude jeho ortel? Kdo vlastně je? Není oblečený ani jako kněz, ani jako ti co mě sem přivedli. 
Nechci umřít. Bože smiluj se nade mnou. Nechci umřít! Kdyby se všechno mohlo vrátit. 
Stojím tu se svou hanbou sama. Jsem sama. Uvědomuji si svůj dech. Vnímám ostře 
nedůležité věci. Hlava mi asi praskne. Konec? Je to možné, že je to konec? Jsou to mé 
poslední okamžiky? Bože! To ticho.“ 

 „Co teď?” „Co to má znamenat?“„Musí nám přece odpovědět.“ Někteří z těch, kteří 
přivedli tu ženu, se začínali cítit trapně. Dívali se na nemilosrdné, tvrdé tváře ostatních mužů, 
na Ježíše, který mlčí a na ženu, která klopí oči. Najednou si nebyli jistí sami sebou. „Není to 
tak úplně košer tady stát. Co teď? Ať už konečně něco řekne ten rabi, ten prorok z Galileje, co 
za ním jdou zástupy. Vysmívá se nám? Teď už nemůžeme couvnout. “ Situace se vyhrotila. 
Naléhali na něj. „Odpověz nám. Došla ti řeč?“  

Když však na něj nepřestávali naléhat, zvedl se a řekl: "Kdo z vás je bez 
hříchu, první hoď na ni kamenem!" A opět se sklonil a psal po zemi.  

Samozřejmě, že Ježíš dobře zákon znal. Věděl, že farizeové vybrali ženu jako oběť pro 
jejich záměry. Věděl, že vedle ženy měl stát i muž. Tentýž Ježíš nedávno prohlásil:„ Slyšeli 
jste, že bylo řečeno: `Nezcizoložíš.´ Já však vám pravím, že každý, kdo hledí na ženu chtivě, 
již s ní zcizoložil ve svém srdci.“ Jeho učení bylo ještě více nekompromisní, než zákon. Ale 
také často Ježíš mluvil o srdci, o víře, o lásce. Mojžíšův zákon nevyžadoval víru, stačila 
poslušnost. Člověk dodržoval zákon, a ještě tradice, a obřízku a oběti za hřích. Mohl se pak 
chlubit před ostatními lidmi, jak je svatý. Ale Ježíš mluví tak, jak nikdy nikdo nemluvil. 

„ Jestli hodím první kamenem, znemožním se.“ „Ať to udělá někdo jiný.“ „Ví to, že jsme 
ho chtěli obžalovat?“ „Proč se zase sklonil. Vůbec ho to nezajímá? Nedívá se na mne a přece, 
vidí mi až do žaludku.“ 

Žena se chvěje. „ Odkud přiletí první kámen? Už? Zavřu oči. Do hlavy?“ Instinktivně si 
přikrývá hlavu dlaněmi, celá se choulí. Trvá to dlouho. „Něco se děje. Vnímám pohyb. 
V davu to šumí.“  Žena otevře oči a vidí, že její soudci odchází. Za chvíli je tam jen ona a 
Ježíš. Ježíš se zvedl a řekl jí: "Ženo, kde jsou ti, kdo na tebe žalovali? Nikdo tě 
neodsoudil?" Ona řekla: "Nikdo, Pane." Ježíš jí řekl: "Ani já tě neodsuzuji. Jdi a už 
nehřeš!"„Je po všem? Neodsoudili mne? Je po všem! Žiju! Žiju.“ Věřím, že se rozplakala. 

 Ježíš dal ženě nový začátek. Jsi volná. Žij a už nehřeš. Měla jsi být odsouzena a byli 
odsouzeni tví soudci. Jejich svědomí, jejich skutky je odsoudili. Ty už nečiň skutky tmy, ale 
žij ve světle. Následuj mne a budeš žít.  
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Tato kniha zůstává nedokončená. Začala jsem jí psát začátkem roku 2007. Tehdy jsme 
s manželem vstoupili do služby, kterou jsme nazvali misie Ježíše Krista viz 
www.misie.estranky.cz. Jezdili jsme po Čechách po městech i vesnicích a sdíleli s lidmi 
evangelium. Součástí této služby byla i služba v církvích, kde jsme povzbuzovali braty 
a sestry, aby vyšli a kázali evangelium. Na našich www najdeš v rubrice mp3 kurz sdílení 
evangelia. Tento kurz se šíří po Čechách i Moravě a lidé jsou zapáleni pro kázání evangelia.  
Dostáváme svědectví (i od katolíků) jak po poslechu našeho kurzu sdílí s lidmi evangelium 
Ježíše Krista. Také jsme dělali vlastní letáčky a různé materiály. Teď je podzim 2009 a my se 
chystáme na dlouhodobou misii do střední ameriky. Na mnoha místech tam není dostupná 
elektřina natož internet. Takže dokončení knihy pro ženy odkládám na neurčito, ale vím, že je 
to Boží věc, kdy na to opět bude čas. Věřím, že těchto několik málo semen požehná ženy 
a pomůže to mnohým k přijetí Boží lásky, k přijetí sebe samých i k přijetí ostatních lidí. 
Věřím, že mnohým ženám to pomůže vykročit do služby a povolání, které mají od Pána. On 
je náš KRÁL. On nás vysílá. Jemu sloužíme a Jemu se budeme zodpovídat.  

Takže slibované kapitoly o Marii matce Ježíše, o tom co o službě žen říká apoštol Pavel 
i další ostatní semena zatím nejsou na papíře. Přesto jsem se rozhodla dát tuto prvotinu, 
rozepsanou knihu k dispozici. Prosím neměňte nic v obsahu, neubírejte, ani nepřidávejte.  

Kdybych měla psát knihu pro muže, napsala bych jim, ať jsou silní a pilní. Ať jako 
mládenci ví, že zvítězili nad Zlým a Slovo Boží, ať v nich zůstává. Ať jako otcové poznávají 
Toho, který je od počátku. Napsala bych jim, JSTE DULEŽITÍ. Vaše manželky vás potřebují, 
vaše děti vás potřebují, Pán vás potřebuje, církev i svět vás potřebují. Napsala bych jim,  
buďte pilní. Ne v církevní kariéře, ne v honbě za úspěchem, ne v potvrzování své vlastní 
důležitosti. Buďte pilní v poznávání Otce a ve zjevování Jeho lásky. Buďte pilní a investujte 
do lidí.  

 V  době, kdy jsem s psaním začala, mě velmi ovlivnily knihy od T.L. , Daisy a Ladonny 
Osbornových. V češtině vím o jediné brožurce od T.L.Osborna, jinak jsou tyto knihy dostup-
né v jiných jazycích. Pokud vás podrobněji zajímá téma služby žen v církvi, a podrobný 
výklad známých veršů I Korintským 14:34-36 a I Timoteovi 2:11-15 doporučuji brožurku od 
K.Hagina  Ženská otázka, která byla vydaná česky v nakl. Logos v roce1992. 
 

 
Použité verše z Bible jsou převážně z Bible ekumenické, občas je použit překlad KMS 
nebo NBK.Odpusťte mi prosím, případné nedostatky v českém jazyce, i v grafické úpravě. 
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